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nt István ünnepén Mádl Ferenc
Dr. Mádl Ferenc köztársasá

gi elnök volt városunk augusz
tus 20-i ünnepségének szónoka. 
A politikus államalapító szent 
királyunk ünnepének előesté
jén negyedszer látogatott tele
pülésünkre. Először 1996-ban a 
Vigyázó Kör Egyesület és a mik 
lecentenáríumi emlékbizottság 
vendégeként tartott előadást a 
polgárosodásról. Két évvel ké
sőbb a túrái templomi énekkar 
hangversenyén vett részt, majd 
2001. szeptemberében a város
avató ünnepséget tisztelte meg 
jelenlétével

A politikust Tóth István pol
gármester köszöntötte a művelő
dési ház színpadán:

- Úgy gondolom, a köztársa
sági elnök úr nem rázta le saru
járól a túrái port a Galga menti 
port, hiszen rövid időn belül is
mét közöttünk köszönthetjük. Ö 
élete példájával is tanít bennün
ket mert Szent István szellemi
ségében úgy igyekszik ellátni a 
hivatalát hogy tanuljunk belőle. 
Köszönjük látogatását, hiszen 
Magyarországon több ezer tele
pülésen fogadnák szeretettel, 
mégis nekünk jutott ez a kitün
tetés.

-A műsor Réihy-Fercsik Szil
via énekével folytatódott, akit 
Törpényi Sándor művésztanár 
kísért zongorán. Az ezt követő 
énekes-verses megemlékezésen 
Takács Pál hatvani versmondó 
és a Túrái Énekmondók szere
peltek, majd dr. Mádl Ferenc 
tartotta meg ünnepi beszédét.

- Azt szokták mondani, nem 
az első találkozás a döntő, ha
nem az utána következő, ha van, 
mert ez azt jelenti, hogy van 
folytatás. Én ma nem először, s 
nem is másodszor látogathatok 
ide, Túrára, Önök közé, s ez szá
momra nagy öröm - jelentette ki 
a köztársasági elnök. - Alig egy 
éve együtt ünnepeltük Túra vá
rosi rangját, ma pedig újra együtt 
lehetünk, amikor államalapító 
Szent István királyra emléke
zünk.

A mindannyiunk számára em
lékezetes millenniumi esztendő 
alkalmat adott rá. hogy első ki
rályunk érdemeit, maradandó al
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kotásait fölsoroljuk. Mégsem fö
lösleges újra és újra fölidézni 
alakját és művét, hiszen ma is 
ezekre az alapokra építünk. 
A magyar keresztény államala

pítás. az a rendkívüli történelmi 
erő, amit ezer esztendő elmúl
tával is, minden augusztus hú
szadikán meg tudunk és meg 
akarunk ünnepelni. így volt ez 
akkor is, amikor olyan világot 
éltünk, amely válogatta, átne
vezte. tűrte, tiltotta ünnepeinket. 
Miben rejlik az erő, melyre iga
zak Arany János sorai? '‘Nőttön 
nő tiszta fénye amint térben s 
időben távozik.”

Pusztán az emberi teljesít
mény ehhez kevés.

Gondolhatunk elsősorban a 
kereszténység felvételére, mely
nek következtében templomok, 
iskolák sokasága épült; említ
hetjük a keresztény államrend 
megalkotását, a II. Szilvesztertől 
kapott Szent Koronát, mely ben
nünket úgy kötött Európa nyu
gati feléhez, hogy annak erkölcsi 
alapjaival, a keresztény vallással 
teremtett közösséget.

Ennek az integrációnak a 
megpecsételése volt István ki
rálynak Bajor Gizellával kötött 
frigye. Azóta itthon vagyunk 
Európában.

Szent István békét teremtett. 
Magyarországon abban az. idő
ben sokan voltak, akik másként 
képzelték el a nemzet jövőjét. 
István képes volt, ha kellett erős 
kézzel irányt mutatni, egységet 
kovácsolni.

Ezekkel a tetteivel Szent Ist
ván a mai napig mindannyiunk 
elé mércét állított. Akkor is, ami
kor történelmünket tanulmá
nyozzuk, és akkor is, amikor a 
21. század magyar közéletét, po- 
litikai kultúráját értékeljük.

Szent István királyunk nem 
egyszerűen rendet, szervezetet, 
struktúrát alkotott, hanem a kö
zösség, az állam és a kormány
zás erkölcsi alapjait rakta le és 
rögzítette. Hiszen a külső rend, a 
politikai formák - legyenek még 
oly korszerűek is - semmit sem 
érnek belső erkölcsi tartalom, 
erkölcsi meggyőződés, erő és hit 
nélkül.

Szent Istvánt ezért sem feled
hetjük! Számára a jognak, a tör
vényeknek a célja és feladata 
nem volt más, mint a jó és rossz 
megkülönböztetése, az igazság 
és az igazságtalanság elválasz
tása. a gyengék és a kiszolgálta
tottak védelme. Ez a mérce mai 
életünk, közéletünk, politikánk, 
de még gazdasági törekvéseink 
tekintetében is.

Szilárd erkölcsi erőre, hiteles 
törvényhozó személyiségekre 
van szükség ahhoz, hogy Ma
gyarország lakosai jogtisztelö 
állampolgárok legyenek és azok 
is maradjanak.

Szent István és az utána jövő 
nemzedékek sok kín és keserv, 
de számos győzelem és világ
raszóló siker közepette is meg
tanulták, megtapasztalták az ősi 
igazságot: "Tartsd meg a jő ren
det, a törvényeket, és azok majd 
megtartanak téged, meg a kö
zösségedet, amikor nehéz, kilá
tástalan helyzetbe kerülsz.

Szent István hitt benne, hogy 
ebben a világban érdemes az 
igazságért, a jóért küzdeni, hogy 
a nemzet felemelkedésének csak 
ez lehet az erkölcsi alapja.

Amikor ma emlékezünk és 
ünnepelünk, nem feledhetjük ezt 
az intelmet sem.

Éppen ezért örülök annak, 
hogy ma ismét Önök között le
hetek, itt Túrán, egy köhajítás- 
nyira a fővárostól. Az Önök kö
zössége, a turaiak szép példát 
mutatnak a Szent István-i eré
nyekben. Önöknél az erkölcs és 
az anyagi felemelkedés, a múlt 
tisztelete és a jövő építése egy
ségbe hajlanak.

Bizonyára nem véletlen, hogy 
több jelentős személyiség a vá
ros szülötte, mint például a köz
tiszteletben álló Sára Sándor, 
aki a Duna Televízióban végzett 
munkájával nemzetünk határo
kon átnyúló mély kulturális egy
ségét mutatta fel.

Önök példamutatóan igyekez
nek felemelni és integrálni a 
roma közösséget. Tudják, hogy 
a jövö útja az együttműködésben 
rejlik.

Önök egy világváros vonzásá
ban sem felejtik el, hogy jóié-

TUPfll HÍRLAP



köztársasági elnök negyedszer járt Túrán
tünkhöz nem egyszerűen csak 
munkára és anyagi javakra van 
szükség. Bizonyítja ezt a túrái 
hagyományok őrzése, ünnepeik 
és viseletűk sajátos szépsége.

Ami igaz ebben a városban, az 
igaz nemcsak az egész ország
ban, hanem minden ember sze
mélyes sorsára is. Aki tudja, 
honnan jön és hová megy, az 
nem fogja eltéveszteni az utat 
sem, mely a kitűzött célhoz 
vezet.

Ha az egész Kárpát-medence 
magyarságára tekintünk, ugya
nezt mondhatjuk.

Megmaradásunk és életesé
lyeink növekedésének, a sike
reknek és a fölemelkedésnek 
fontos tényezője a jó, kedvező 
politikai, sőt világpolitikai hely
zet. De végső soron a legfonto
sabb a szilárd erkölcsi meggyő
ződés.

Én magam ebben a tekintet
ben néhány viharfelhő ellenére 
is bizakodó vagyok. Úgy látom, 
a szabad és független Magyar
ország egymást követő kormá
nyai eddig mindazt folytatták, 
ami jó volt a leköszönő kormány 
tevékenységében.

Ma már - hála az elmúlt 12 
esztendő erőfeszítéseinek - meg- 
kerülhetetlenek életünk alapér
tékei. Még ha nem is sikerül 
mindig ezek érdekében dolgoz
nunk, de szem elöl mégsem té
vesztjük őket.

Ma Magyarországon a család 
életmegtartó fontosságának a tu
data erősebb, mint Európa más 
tájain. Azt is tudjuk, hogy mun
kához kell juttatni mindenkit, 
mert az élet emberi minőségé
nek ez alapfeltétele. Újra megta
nultuk a gazdaság teljesítmé
nyét, a vállalkozás szabadságát 
is nem egyszerűen számokban 
mérni, hanem nemzeti érdeke
ink alapján szemlélni.

A magyar földből élők, abból 
nekünk mindannyiunknak ke
nyeret juttatók megbecsülését és 
védelmét elvárjuk minden kor
mánytól.

Egyéni, közösségi sikereinket 
ma újra az összmagyarság fel
emelkedésének szolgálatába 
akarjuk állítani.
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Minden eddigi kormány ko
moly, elismerésre méltó erőfe
szítéseket lett az európai integ
rációérdekében.

Ezek egyúttal a jövő feladatai!
Nemzeti érdekeinket megvéd

ve véghez kell vinnünk az Eu
rópai Unióhoz való csatlakozást. 
Tovább kell erősítenünk a Kár
pát-medencében élő magyarság 
összetartozását, a kedvezmény
törvény adta lehetőségeket.

Ezeknek a mindannyiunk által 
elfogadott és tisztelt alapvető 
értékeknek és céloknak az erő
sítése közös felelősség: "...több 
embernek olyan vállalkozás is 
könnyű, mely magányosnak 
egyszerűen lehetetlen marad." - 
mondja Széchenyi István.

Alapvető bizakodásom elle
nére kis aggodalommal is tekin
tek a most folyó politikai küzde
lemre, az átvilágítások ügyére. 
Amikor tisztázni akatjuk közel
múltunk egy nehéz, szomorú 
időszakát, akkor megint csak a 
Szent István-i örökség adhat el
igazítást és mércét. ítéletet csak 
úgy' mondhatunk hitelesen, ha 
nem keverjük össze tudatosan 
vagy tudatlanul a jót a rosszal, az 
igazságot az igazságtalansággal, 
az áldozatokat a tettesekkel, a 
bűnt az erénnyel, az önként vál
lalt kötődést a kényszerrel, az ál
demokráciát a valódi szabad
sággal.

A különbségtétel nem mindig 
könnyű. De Önök, kedves túrái 
polgárok, és minden ember, aki 
ebben az országban átélte a dik
tatúra éveit, segíthetnek ebben a 
nehéz különbségtételben. 
Mondják el, adják tovább Önök 
gyermekeiknek és unokáiknak, 
a következő nemzedéknek azt a 
tudást, tapasztalatot, melyet ab
ban a korban szereztek. Irányít
sák itt is a figyelmet az élet külső 
kereteiről a belső alapok, az em
beri méltóság felé.

Még egy-két gondot szeretnék 
megosztani Önökkel ezen az ün
nepen. Az árvíz és a belvíz so
kakat fenyegető veszélye a segít
ségre szoruló emberekre irányít
ja figyelmünket. Meg hogy szá
mosán vannak ma még közöt
tünk olyan családok, akiket a 

szegénység, az értelmes munka 
hiánya nehéz helyzetben tart.

Az ö gyermekeik olyan hát
ránnyal indulnak az életbe, ame
lyet saját erejükből képtelenek 
lesznek behozni. Csak akkor 
lesz erős nemzetünk, ha sokak 
egyéni gyarapodása az ő javukat 
is szolgálni fogja. Ebben az ügy
ben a kormányoknak és minden 
polgárnak össze kell fognia a ka
ritatív egyházi szervezetekkel és 
másokkal, hogy a jövőben min
den család asztalára jusson ke
nyérből és mindabból, ami az 
emberhez méltó élethez szük
séges.

Az ünnep mindig jó alkalom 
arra, hogy lelkünket, életünket 
egy pillanatra kiemelje a hétköz
napi küzdelmek világából. Ma
gasabbra emelkedve pedig tisz
tábban látunk: múltunkat is, je
lenünket és jövőnket is. Önma
gunkat és a másikat. Adja Isten, 

A MAGYAR 
KÖZTÁRSASÁG 

ELNÖKE
Tóth IstvánPolgármester ÚrTúra Budapest, 2002. szeptember 2.
Tisztelt Polgármester Úr!Köszönetemet szeretném kifejezni Önnek azért, hogy részese lehettem településük Szent István napi ünnepségének.Rendezvényük is bizonyította, hogy a túrái emberek jól tudják: a jövő útja az együttműködésben rejlik, és csak az a közösség erősödhet, amelyben a múlt tisztelete és a jövő építése egységet alkot.Szent István királyunk tetteivel mindannyiunk elé mércét állított. A turaiak értékrendje, hagyományaik, ünnepeik őrzése követendő példaként állhat hazánk minden települése előtt. Szívélyes üdvözlettel:

Mádl Ferenc
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hogy' Magyarországnak 2002. 
augusztus 20-án ilyen ünnepe 
legyen! Segítsen abban, hogy a 
jövő útját emelkedetten, több 
igazságérzettel, de több megér
téssel is keressük. Szép, békés, 
derűs ünnepet kívánok, minden
kinek! - mondta befejezésül dr. 
Mádl Ferenc.

Az ünnepi beszéd után új ke
nyeret adott át a vendégnek a 
polgármester, majd megnyitotta 
a Mészárosáé Varjú Angyalka 
kartali szalmafonó asszony 
munkáiból nyílt kiállítást. Az 
ünnepségen Túráért Emlékér
met adott át Tóth István Erdélyi 
Sándorné óvodavezetőnek és 
Kiss Lászlónak, a sportkör inté
zőjének.

A műsor a Túrái Hagy omány- 
örző Népi Együttes Túrái lako
dalmasával zárult.

B.G.
A szerzőfelvéielei
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A New York-i terrortámadás 
első évfordulóján a túrái kép
viselők egyperces néma vi
gyázzállással tisztelegtek a 
merénylet áldozatainak emléke 
előtt A szeptember 11-i testü
leti ülés nem csak emiatt vált 
emlékezetessé, ugyanis a négy
éves ütemterv szerint - hacsak 
a hátralevő egy hónapban nem 
kell valamilyen rendkívüli ügy
ben dönteniük - ebben a cik
lusban utoljára üléseztek a kép
viselők.

Az első napirendi pontban a 
város idei első féléves pénzügyi 
beszámolója került terítékre. A 
feszített pénzügyi helyzet elle
nére sikerült elindítani és mű
ködtetni az okmányirodát, a 
gyámhivatalt, illetve az 1. fokú 
építési hatóságot. Jelentősen ja
vult a gépjárműadó kintlevősé
gek behajtása, míg az iparűzési 
adóbevételek az előzetes tervek 
szerint folytak be a kasszába. 
Tóth István, a Pénzügyi Bizott
ság elnöke összességében kor
rektnek és elfogadásra érdemes
nek ítélte a beszámolót. Mint 
hangsúlyozta: a számadatok a 
szürke valóságot, az önkor
mányzat napról-napra gazdálko
dását mutatják. A város folyó
számlahitelét a TIGÁZ állam
kötvények értékesítésével 46 
millióról 36 millióra sikerült 
csökkenteni, cél a hiteltartozás 
mielőbbi visszafizetése. Az ön
kormányzat komoly fizetési 
gondokkal küzd - erősítette meg 
dr. Schmidt Géza könyvvizs
gáló. A helyzet normalizálásá
hoz a működésképtelen önkor
mányzatok támogatására kiírt 
pályázaton nyert 5 millió forint 
kevésnek bizonyult; a várakozá
sokkal ellentétben Túra nem ke
rült be az önhibájukon kívül fi
zetésképtelen helyzetbe jutott, s 
ezért állami ÖNHlKl-támoga- 
táshoz jutó önkormányzatok 
közé.

Egyhangúlag elfogadta a gré
mium a szociális igazgatásról és 
szociális ellátásokról szóló ön
kormányzati rendelet módosítá
sát. A Homolyáné Kiss Margit 
irodavezető által összeállított 
anyag szerint a legfontosabb 
módosítások között szerepel, 
hogy a rendelet hatálya a Túrán 
letelepedési engedéllyel tartóz
kodó személyekre is kiterjed. Az 
ápolási díj felülvizsgálatát a pol

gármesteri hivatal szakemberei 
-az időskorúak járadékával azo
nosan - ezentúl kétévente vég
zik el. A rendszeres átmeneti se
gély legfeljebb 2 évig folyósít
ható. 1993. évi megállapítása 
után idén 2 ezer Ft-tal nő a hi
vatal által nyújtott újszülöttse
gély összege, amely ezentúl 5 
ezer, valamint a temetési segé
lyé, amely 6 ezer Et. A temetés 
költségeire felvehető kamat
mentes kölcsön 40 ezerről 60 
ezer Ft-ra nőtt. (A rendelet teljes 
szövege megtekinthető a Polgár
mesteri Hivatalban.)

Finanszírozási problémák mi
att augusztus 1-jei hatállyal 
megszűnt az önkormányzat 
szerződése a D & D 60 Személy- 
és Vagyonvédelmi Kft-vei, így a 
cég által használt épületrész 
kiürült. Ennek bérleti formában 
vagy valamely önkormányzati 
objektum vagyonvédelmi felü
gyeletéért cserébe történő átvé
telét kérte a túrái Central-Kövi 
Security Vagyonvédelmi Távfe
lügyelet. A képviselők a va
gyonvédelem folytonosságát 
szem előtt tartva, ugyanakkor az 
önkormányzat változatlanul ne
héz anyagi helyzetének ismere
tében az utóbbi lehetőséget tá
mogatták egy határozott időre 
szóló szerződés megkötésével.

Az ülés utolsó fo napirendi 
pontja a képviselő-testület négy 
éves munkájának értékelése 
volt. Tóth István polgármester 
kiemelte, hogy a fejlesztéseket 
saját erő biztosításával, eseten
ként anélkül is igyekeztek biz
tosítani. Nehéz úgy fejleszteni, 
hogy az önkormányzatnak üres 
a zsebe, de pl. a melegvíz-hasz
nosítási terv elkészítéséhez, il
letve a körforgalom építéséhez 
Túrának egy fillérrel sem kellett 
hozzájárulnia. Pásztor László. 
az Ügyrendi Bizottság elnöke 
eredményesnek ítélte a munkát, 
ugyanakkor bizottsági elnök
társai nevében is kérte: a napi
rendi pontok írásos anyagait le
galább egy héttel korábban kap
ják meg előtanulmányozásra. 
Kálna Tibor, a Kulturális, Okta
tási és Sport Bizottság elnöke 
szomorúan állapította meg, 
hogy az elmúlt négy év bizott
sága egyik szakterületének sem 
hozott elegendő támogatást. 
Tóth István, a Pénzügyi Bizott
ság elnöke szerint az ismert 

pénzügyi helyzetben gyakran 
hálátlan feladatok hárultak rá
juk, mindenekelőtt a költségve
tés folyamatos kurtításával. 
Mint elmondta, olykor az volt az 
érzése, hogy a támogatásra ér
demes, ám pénzügyi okból nem 
megvalósítható elképzelések 
tárgyalásánál olykor még egyik
másik képviselőtársa sem hitte 
el, hogy a kérdéses feladatra 
nincs fedezet. Az előző ciklu
sokra is visszautalva hangsú
lyozta, hogy Túrán idejében in
dították el a csatorna-beruházást, 
amit a mai helyzetben szinte 
képtelenség lenne véghezvinni. 
Öt év alatt nőtt ugyan az ön
kormányzat helyi adóbevétele, 
de újabb pénzforrások után más 
irányba kell kutatni, mert a la
kosság nem tolerálná újabb adók 
bevezetését.

A Pénzügyi Bizottság elnöke 
nem ért egyet a választási kam
pány egyik röplapjának írójával, 
aki szerint a rendszerváltás óta 
pazarlás történik Túrán.

-Mindhárom testület jó célo
kat határozott meg és jó dön
téseket hozott - emelte ki Tóth 
István. - Bár a jelenlegi testü
letnek nem jutottak látványos 
döntések, nagy' érdeme, hogy ha 
kínkeservesen is, de a város 
megőrizte fizetőképességét.

Az első képviselői ciklusát 
töltő Pálinkás Ildikó szerint oly
kor elveszett a lényeg a politikai 
csatározásokban. Javasolta egy 
olyan „használatiutasítás”ösz- 
szeállítását, amit a következő 
testület munkája során haszon
nal forgathat majd. Véleménye 
szerint a grémium zökkenőmen
tes működéséhez elengedhetet
len a bizalmi és értékrendszer ki
alakulása.

A testületi ülésen a jogszabá
lyi előírásoknak megfelelően 
módosították és egységes szer
kezetbe öntötték a köztisztvise
lői közszolgálati jogviszony 
egyes kérdéseiről szóló helyi 
rendeletet. Tóth István polgár

mester örömmel számolt be ar
ról, hogy a környezetvédelmi 
miniszter megítélte Túrának azt 
a 15 millió 697 ezer Ft-ot, ame
lyet a város a szelektív hulladék
gyűjtés bevezetéséhez szüksé
ges 110 literes kukák beszerzé
sére pályázott meg. A tervek 
szerint portánként két-két, sor
számozott kukát adnak ötéves 
bérletbe, darabonként 2000 Ft + 
áfáért; a bérlet lejártakor a gyűj
tőedények a lakók tulajdonába 
mennek át. Aki nem tudja kifi
zetni a díjat, számíthat majd a 
polgármesteri hivatal Szociális 
Irodájának segítségére, aki pe
dig nem akarja kifizetni, jövőre 
magasabb szemétdíjjal számol
hat.

A képviselők megvitatták 
azon népszavazás szükségessé
gét, amely október 20-án Pest 
megye mint régió Budapesttől 
történő elszakadásáról mérte 
volna fel a választópolgárok vé
leményét. Időközben a vita oka- 
fogyottá vált, ugyanis a Pest Me
gyei Bíróság (PMB) megsem
misítette Pest Megyei Közgyű
lésének augusztus 30-i határo
zatát, amellyel az önálló, fővá
rostól független régió megala
kításáról szóló népszavazás ki
írásáról döntött. A megyei bíró
ság tanácsa jogszabálysértőnek, 
az önkormányzati törvénybe üt
közőnek találta a közgyűlés ha
tározatát, ezért a határozat sem
missé tétele mellett döntött.

A kormányzati portálról szer
zett információink szerint a me
gyei közgyűlés csak olyan kér
désben írhat ki népszavazást, 
melyben döntési jogköre is van. 
A régiók beosztásáról azonban a 
megyei közgyűlésnek kizárólag 
kezdeményezési, javaslattételi 
joga van, ebben a kérdésben 
döntési joggal az Országgyűlés 
rendelkezik. A PMB végzése 
jogerős, így ellene nincs helye 
fellebbezésnek.

H.Sz.
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Visszatekintés az elmúlt négy évre
Sikerek és kudarcok Túra életében

A képviselő-testület legu
tóbbi Ülésének záró napiren
di pontja a városatyák cik- 
tezáró értékelése volt Né- 
hányuknak ez volt az első 
képviselői megbízatása? a 
többség viszont két-három 
dkte alatt szerzett rutinnal 
értékette Túra dmúh négy 
évét Közéjük tartozik Tóth 
István polgármester, akit 
először arról kérdeztünk: az 
1998 Óta eltelt időszakban 
mit tart a városvezetés leg
nagyobb sikerének

-Történelmi léptékben a váro
si cím megszerzése, a napi mun
kát tekintve pedig a működő
képesség megőrzése a legjelen
tősebb eredményünk mondta 
Tóth István. - Utóbbihoz tudni 
kell, hogy az állami finanszíro
zás sosem volt összhangban az 
önkormányzati feladatokkal és 
az azokkal járó terhekkel. A he
lyi adóbevételek nem elegendő
ek a hiány pótlására, a szűkös 
költségvetés nagy részét pedig 
intézményeink működtetésére, a 
dolgozók bérezésére fordítjuk. 
Ha egyáltalán lehet beszélni ma
radékról, abból kell a fejleszté
seket megvalósítani. Ezek meg
valósításához igyekeztünk mi
nél több országos pályázaton 
forrást szerezni, ugyanakkor 
minden pályázathoz jelentős ön
részt kell felmutatni, amit a je
lenlegi helyzetben igen nehéz 
kigazdálkodni. Jelentős eredmé
nynek tartom a Hulladékgazdál
kodási Központ beüzemelését 
is, amely valószínűleg csak évek 
múlva érezteti jótékony hatását 
környezetünkben. Ez és a város
sá válás eredménye hosszú tá
von érik be, amit ma még sajnos 
nem mindenki értékel kellőkép
pen.

Persze voltak nehéz pillanata
ink is, melyek közül számomra a 
Galga három évvel ezelőtti ára
dása a legemlékezetesebb. Tú
rán szerencsére sikerült áldoza
tok és tetemes anyagi károk nél
kül átvészelni.

-Gondolom, olykor kudar
cok is érték az önkormány
zatot...

-A legnagyobb kudarcnak 
még mindig a Schossberger-kas- 
tély körüli helyzetet ítélem meg. 

Bár most úgy néz ki, hogy végre 
megkezdődhetnek a helyreállí
tási munkálatok, de az utóbbi év
tizedben túlságosan belém véső
dött a tulajdonossal és a szakha
tósággal folytatott hadakozás si
kertelensége. Talán emiatt alig 
merem elhinni, hogy az egykori 
Schossberger-birtokon végre 
megindul az a pozitív változási 
folyamat, amire a turaiak már 
nagyon régóta hiába vártak.

Az sem vált városunk előnyé
re, hogy az elmúlt négy évben a 
képviselő-testület nagyon meg
osztott volt, például emiatt nem 
jött létre a Vácszentiászlóval és 
Galgahévízzel közös körjegyző
ség, ami jelentős támogatás-ki
esést jelentett az önkormányzat
nak. Persze az egyre szaporodó 
városkörnyéki feladatok ellátá
sára előbb-utóbb mindenképpen 
létre kell hozni a körjegyzősé
get, ám működtetését egyelőre 
normatív támogatás nélkül kell 
majd megoldanunk. Összessé
gében mindez mégsem teher, 
mert az ál lám igazgatás akkor 
működik jól egy nagytelepülé
sen, ha a környező kisebbeknek 
is tud segíteni, s ezáltal még 
eredményesebbé válik szakem
bereink munkája.

-Egy évvel ezelőtt a várossá 
nyilvánítás kapcsán lapunk 
körkérdést intézett olvasóink
hoz. Bár mindannyian öröm
mel fogadták a várossá válás 
hírét, többük szerint Túra ide
jekorán kapta meg az elisme
rést Ön szerint egy év alatt 
mennyiben változott a lakosok 
véleménye?

-Jelenlegi anyagi helyzetün
ket tekintve egyelőre nem sokat 
változott a helyzet. A lakosok 
többsége mindenekelőtt teljes 
közúthálózatunk pormentesíté
sét vájja el, amit egyik napról a 
másikra még a gazdagabb vá
rosokban sem lehet megterem
teni. A település vezetése szá
mára az útprogram lesz a kö
vetkező megoldásra váró fela
dat. Az infrastruktúra többi ele
mében egyébként évek óta job
ban állunk, mint néhány régebbi 
város. Ami pedig a várossá válás 
koraiságát illeti: úgy vélem, má
ra a turaiak többsége megértette, 
hogy bár valóban kissé korai 
volt a városi rang elnyerése, erre 

szükség volt a további fejlődés 
lendületének fokozásához. 
Meggyőződésem, hogy minden 
újonnan városi rangot kapott te
lepülés „koraszülött”, s kell egy 
kis „inkubátorban eltöltött” idő 
ahhoz, hogy megerősödjön. Eh
hez Túrán még jónéhány ered
ményért a városmag és a kör
forgalom kialakításáért, a par
kok területének és minőségének 
gyarapításáért, a csapadékvíz
elvezetés megoldásáért - kell 
megküzdenünk.

-Ön szerint Túra mikorra 
válik alkalmassá az „inkubá
toron kívüli életre”?

-Ezt ma még nagyon nehéz 
megjósolni, mert a válaszadás 
során túl sok a feltételes mód. 
Ha a gazdasági élet fellendül, ha 
a kastély végre idegenforgalmi 
központ lesz, ha a melegvíz
program a tervek szerint bein
dul, akkor ez a következő ciklus 
végére tehető. Minden késleke
dés, megtorpanás távolabb viszi 
életünk könnyebbé válásának 
időpontját. Persze az utóbbi nem 
csak a gazdasági, hanem emberi 
tényezőktől is függ. Belső átala

r A Gödöllői Kontakt Alapítvány felhívása!

SZERETNÉD, HOGY FIGYELJENEK RÁD? 
DÖNTENI AKARSZ A JÖVŐDRÓL?

{Meghallgatunk!
Amiben támogatni tudunk:

© Félbehagyott tanulmányaidat befejezheted (7-8. osztály) 
© Szakmát tanulhatsz (pl. kőműves, burkoló, varrónő, bolti 

eladó stb.)
© Információt kaphatsz tanulási és munkavállalási lehető

ségeidről ' ■%.
© Segítünk megírni az önéletrajzodat
© Felkészítünk az ál lástateijúkra
© Munkatársunk egyénileg foglalkozik veled

kulásra is szükség van: ne le
gyen egy olyan túrái sem, aki 
csak aludni jár haza, és nem mu
tat érdeklődést lakóhelye sorsá
nak alakulása iránt. Fontos a pol
gári gondolkodás kialakulása, 
amit jól segíthetnek a különféle 
civil szerveződések, polgárőr, 
galambász, bélyeggyűjtő stb. 
egyesületek. Tizenöt-húsz azo
nos érdeklődési körrel rendel
kező polgár közösségben na
gyobb eredménnyel képes tenni 
lakókörnyezetének jobbításáért. 
Jó példa erre a horgászegyesület, 
amelynek tagjai nagyobbrészt 
saját munkával és némi önkor
mányzati segítséggel igazi 
gyöngyszemet varázsoltak a 
Kónya-tóból és környékéből.

Egy latin mondás szerint az az 
ember, aki két szál búzát termel 
azon a helyen, ahol azelőtt csak 
egyetlen kalász termett, többet 
tesz az emberiség fejlődéséért, 
mint a filozófusok egész hada. 
Én ennek a híve vagyok, ezért is 
támogatom azokat, akikben él a 
Túra iránti jobbító szándék.O

H.Sz.
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Bóbita Alapítvány
Köszönet a támogatásért

A Kossuth L. utcai 1. sz. Óvo
da dolgozói és a Bóbita Ala
pítvány tagjai köszönetét mon
danak a személyi jövedelem
adójuk 1 %-át felajánlóknak, 
hogy felajánlásukkal 252.966.- 
Ft-tal gazdagították alapítvá
nyunk vagyonát, mely ezzel 
885.294.- Ft-ra nőtt.

A Bóbita Alapítványt 1999- 
ben hoztuk létre. Célunk, hogy' a 
gyermekek óvodai életkörülmé
nyeit minél jobbá, szebbé, a

gyermekek fejlődése szempont
jából hasznosabbá tegyük. Eb
ben az évben 220.000.- Ft-ért 
vásároltunk játékokat.

Az Alapítvány kizárólag jóté
konysági rendezvények bevéte
léből és egyéni támogatók ado
mányaiból működik, ezért to
vábbra is kérjük támogatásukat.

Gólya Istvánná 
óvodavezető 

a kuratórium titkára

Tetézik Önnek árosunk két 
Van ötlete? Szeretne tenni érte?

■- Szépítsük együtt városunkat 
ér alakítsunk Városszépítö Egyesületet!

I a túrái polgárokat (óvodáskortól 
Záldszíves diákjaimat), akik Túra 

lek védelmében, valamint a- -........
' alakításában

Jenel Csabádé
Zöidszíves környezetv#simi szakkörvezető

A Richard Fritz Kft.
felvételt hirdet!

Az alábbi területekre:

Géplakatos munkakörbe
Feladata: Bonyolult hidraulikus gépek 

javítása és karbantartása. 
Elvárások: Középiskolai végzettség, 

szakmai gyakorlat és tapasztalat.

A határidő lejárta után egy 
héttel kifizette az önkormányzat 
felé fennálló 12,7 milliós adó
tartozását a túrái Schossberger- 
kastélyt birtokló Sura Kft., vi
szont az önkormányzat szám
lájára a szeptember 16-i határ
időig nem érkezett be az idei 2. 
félévi telekadó összege, amely 8 
millió Ft. A Kulturális Örökség
védelmi Hivatal munkatársai 
lapzártánk után újabb bejárást 
tartanak a kastélyban.

♦
A Túra Önkéntes Tűzoltó 

Egyesület tagjai úgy határoztak, 
hogy' felújítják a tüzoltószertá- 
rat. A tervezés hamarosan meg
kezdődik, a munkálatok anyagi 
hátterének előteremtéséhez pá
lyázatokon is indulnak.

A Kónya-park mellett három
állásos tüzoltógarázsba nemré
giben egy 12 éves tüzoltókocsi 
érkezett, amelyet a hatvani tűz
oltóság adott át ingyenes hasz
nálatra. A jármű üzemeltetési 
költségeit a túrái önkormányzat 
finanszírozza.

*
A legutóbbi testületi ülésen 

több képviselő jelezte, hogy né
hány an kérdőre vonták őket: a 
közismerten nehéz anyagi hely
zetben álló önkormányzat miből 
finanszírozza a Kossuth Lajos 
úti körforgalom százmilliós 
költségét. Bár előző számunk
ban is közöltük. ismét tájékoz
tatjuk Olvasóinkat, hogy a be
ruházás költségeit az út tulajdo
nosa, a Pest Megyei Állami 
Közútkezelő Kht. állja.

♦
A közeljövőben - süigös eset

ben - közvetlenül elérhetők 
lesznek a Túrán szolgálatot tel

jesítő rendőrök. A diszpécser te
lefonon naponta 8-tól 16 óráig 
fogadja a hívásokat. (A dolog 
egyetlen szépséghibája, hogy a 
telefonszámot lapzártánkkor 
még nem tudták közölni.)

♦
A nyári hónapokban lapunk 

folyamatos megjelenésével ha
vonta cáfoltuk azokat a híresz
teléseket, melyek szerint a Túrái 
Hírlap megszűnt. Erről szó 
sincs, mindössze annyi történt, 
hogy igazodnunk kellett a folya
matosan változó időpontban tar
tott testületi ülésekhez, valamint 
néhány más eseményhez. Ebből 
következett, hogy Olvasóink hó
nap elején még hiába keresték 
lapunkat.

Az önkormányzati válasz
tások miatt egyelőre még most 
sem tudunk visszazökkenni a 
megjelenéssel a rendes kerékvá
gásba, viszont örömmel közöl
jük, hogy a Túrái Hírlap október 
12-én, választási melléklettel 
megjelenő száma minden ház
tartásba ingyenesen eljut. Ez az 
eddigi 800-zal ellentétben 2.600 
példányt jelent, s így nagyobb 
reklámértékkel bírhat a túrái vál
lalkozások számára. Kéijük azo
kat, akik szeretnék hirdetésüket 
elhelyezni lapunkban, október 
6-ig jelezzék szándékukat a 06- 
20-9749-850-cs telefonszámon.

♦
Elkészült a túrái Galga Termál 

melegvíz-hasznosítási terve. A 
vaskos dokumentum többnyel
vű változata várhatóan szeptem
ber végéig elkészül, s így' a kül
földi befektetők számára is elér
hetővé válik. Képünkön a fő
városi Kaszab Építésziroda által 
készített helyszínrajz látható.

Betanított munkásokat
Férfi és női munkaerőt keresünk három 

műszakos munkarendbe. 
Követelmény: szakmunkás bizonyítvány.

Jelentkezés:
Aszód, Pesti út 19/a 

Személyesen kedden és csütörtökön 
10.00-től 11.00-Íg

Tel.: 06-28-400-680 
Személyzeti vezető
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Még egyszer...
Júniusi számunkban emlékeztünk meg dr. Kovács Gábor 

egykori túrái plébános születésének 100. évfordulójáról 
Lapunkból értesült az ünnepi miséről Salgótarjánban élő 
unokaöccse, Kovács F. Gábor; ebből az alkalomból két fotó 
társaságában elküldte Mácz István teológus alábbi megem
lékező sorait, melyek először a Héhalmi Hírmondó májusi 
számában láttak napvilágot

Gondolatok
Kovács Gábor születésének 100. évfordulóján

Ki vette észre, amikor meg
született? Néhány ember, édes
anyja, édesapja, közeli rokonok.

Ki vette észre, amikor meg
halt? Több ezren, a temetésen, a 
részvétet érzők, a gyászolók, 
akik Öt elveszítve szegényebbé- 
lett magukat siratták.

Ki gondol Rá most, születésé
nek századik évfordulója alkal
mából? Nyilván a Család, a vér
ségi. amelyet a vér és az igaz ér
zések kötnek össze, és a Család,

Pappá szentelésének 50. évfordulóján Utolsó portréi egyike
a héhalmi templomban

Egyházközségünk gyermek- és 
ifjúsági táborai 2002. nyarán

Nem volt haszontalan munkájuk, 
mert mindannyian élményekkel tel
ten, vidám hangulatban értek haza.

Cserkészeink nyári 
tábora a bujáki vár alatt 
Avagy milyen lehetett az élet 

egy középkori magyar várban 
a török idöTiben?

Alapos felkészülés után a 
Kaszap István cserkészcsapat 36 
tagja július 11. és 19. között 
tábort vert a festői szépségű bu- 
jáki vár alatt, hogy játékosan fel
idézzék annak múltját, dicsősé
ges napjait (1 -2. kép).

A tábor kerettörténete a XVI. 

a lelki, akiket Ö vont a kegyelem 
életébe, Ö terelgetett Isten köze
lébe, mint a Pásztor, aki ismeri 
övéit s nevükön szólítja: a tanít
ványok, a hívek, a gyónók, a 
papok.

Igen, igen, a papok, akik még 
az O “bábáskodásában’’, spiritu
ális munkája által születtek Isten 
igaz szolgáivá a II. Vatikáni Zsi
nat előtti szellemben, ám ha va
lóban Kovács Gábor lelkiségé
ben nőttek a hivatás magaslatá

század közepére vezetett vissza, 
erre épült minden tevékenység. 
Volt hadijáték, lovagi torna, por
tyázás - mindez korhű öltözet
ben, hogy' a tábor még hitelesebb 
legyen.

Köszönet segítőinknek, akik 
hozzájárultak táborunk sikeres 
lebonyolításához: Dolányi An
nának kézműves bemutatójáért, 
a fenntartó testület tábor-kiépí
téshez nyújtott segítségéért, 
Pázmándi János és felesége, 
Marika néni finom föztjéért. 

ra, akkor ma is érzik a Zsinat cél
jait, aszerint élnek, dolgoznak.

Mennyien emlékeznek Rá? 
És 200 év múlva? - Talán senki.

Ám amit örökségként hagyott 
a szívekben, az a lelkek életében 
tovább folytatódik. Génjeink a 
vér és test szerinti őseink életét 
örökítik belénk, hasonló öröklő
dés folytatódik, folyik a lelki
szellemi életben. Mi minden él 
bennem belőle, és mi minden él 
belőlem másokban, akiknek én 

Barczi Zsolt 
felvételei

adtam át a Tőle kapott értékelést, 
látást. Csak Isten tudja, hogy 
Kovács Gábor atyának mennyi s 
mennyi lelki unokája, déduno
kája imádkozik az Ö szívének 
érzéseivel?!

S ez valóságosabb, minthogy 
a Katolikus Lexikon őrzi emlé
két. A lelkekben hozza százszo
ros termését a mag, amelyet Ö 
ültetett lelki Családjának üdvös
ségre hívott életébe.

E sorok írása közben eszembe 
jut az első beszélgetés Vele. író
asztalánál ültünk. Az asztali 
lámpa ténye felém fordítva. Az 
övé árnyékban maradt. Nem ol
vashattam le arcáról, mire gon
dol. Most a halál árnyékában az 
arca. Nem láthatom. Biztos ku
tatva néz szelíd szemeivel. Hall
gat. De mintha hallanám. Jézust 
idézi:

„ annak örüljetek, hogy' neve
tek fel van jegyezve a mennyi
ben. ’VLk 10,20/

A miénk?
Nem tudom.
Az övé? Meggyőződéssel hi

szem: igen!
Cegléd, 2002. január 9.

Mácz István
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Ministransok 
jutalomtábora 
Szandaszőlősön

Szolgálatukat leghűségeseb
ben ellátó ministránsok csoport
ja töltött el egy emlékezetes he
tet a Tisza partján, Szolnok kö
zelében Barczi Zsolt hitoktató 
vezetésével. Bejárták a környék 
nevezetességeit, strandoltak, 
fociztak, főztek. (A 3. képen épp 
a szandaszölösi Repülömúzeum 
IL-18-asára szállnak fel). Igaz, a 
gép a földön maradt, de így is 
érdekes volt az 1967-ben forga
lomba állított jármű pilótafülké
je, utastere és persze a többi ki
állított repülő is, melyek között 
megtalálható volt az elmúlt évti
zedekben használt szinte összes 
repülögépfajta.

Görögországi 
zarándoklat 

Szent Pál nyomában
Barczi Zsolt hitoktató és 

Kómár István szandaszölösi plé
bános atya vezetésével Szent Pál 
második missziós útját járták vé
gig Görögországban augusztus 
2. és 11. között. Elsősorban azo
kat a helyeket keresték föl. ahol a 
népek apostolának is nevezett 
Pál az első keresztény közössé
geket alapította, s ahová később 
leveleit is írta. A túrái, szolnoki 
és szandaszölösi fiatalokból álló 
lelkes, 44 fös csapat Tesszalo
nika, Bérea, Athén, Korintus 
érintésével szinte az. egész or
szágot végigjárta, a helyszíne
ken felidézve az Apostolok Cse
lekedeteiben erről olvasottakat.

A zarándokút első állomása 
Tesszalonika volt, ahová az 
apostol Kr. után 50 tavaszán ér
kezett, és mintegy négy hónapot 
töltött el. Eredményes munkája 
nyomán a városból való távozá
sakor már eleven közösséget 
hagyhatott. Mint az első keresz
tények, úgy maga a város ké
sőbb sokat szenvedett. Pusztí
tották gótok, szlávok, norman
nok, de megszenvedte a két vi
lágháborút is. Tesszalonika 
egyik nevezetessége Galerius 
diadalíve (4. kép) a perzsák fö

TUPfll tlÍPLflP------------------

lötti győzelem emlékét hirdeti. 
A város bizánci templomaival, 
zöld kertjeivel, kikötőjével bő
séges látnivalókat tartogat az 
idelátogató turistáknak.

Folytatva utunkat. Béreán ke
resztül Athénba érkeztünk. A 
ma négymilliós metropolis Pál 
ideérkezésekor már csak múltjá
ból élt, de még mindig fenséges 
sok-sok látnivalóval. Szent Lu
kács leírta, mit tett az apostol 
Athénban és hogyan viselkedett 
ott. “Figyelmesen körüljár a vá
rosban és egész részletesen 
szemügyre vesz mindent. Hosz- 
szasan elidőz a régi emlékeknél, 
templomoknál, oltároknál és 
szobroknál. Mindent megvizs
gál, megjegyez magának, és nap 
mint nap szóba ereszkedik az 
arra járó-kelő emberekkel.'’

Missziós munkáját az is nehe
zíti, hogy a városban idegen is
tenek hirdetése halálbüntetés 
terhe mellett tilos volt. Ezért is 
kerül rövidesen bíróság elé, 
majd később kénytelen elhagyni 
a várost. Számtalan műemlékei 
közül talán légii íresebb a város 
fölé emelkedő Akropolisz, ami 
mára a város jelképévé vált (5. 
kép)

Utunk a Pelopponészosz fél
szigetén lévő Korintusba veze
tett tovább. A romjaiban is le
nyűgöző látványt nyújtó tele
pülés Pál idején nyüzsgő világ
város, foigalmas nemzetközi ki
kötővel, templomokkal, palo
tákkal. Az apostol figyelmét 
azonban nem kerüli el, hogy a 
600 ezres város jólétét a majd 
félmillió, nyomorban tengődő 
rabszolga munkájának köszön
heti. Talán ennek tudható be, 
hogy másfél éves ott-tartóz- 
kodása alatt virágzó egyházkö
zösséget tud létrehozni. Távozá
sa után is figyelmemmel kíséri a 
fiatal közösséget. Két hozzájuk 
írt levélben is kitartásra, Krisztus 
iránti szeretetre buzdítja köve
tőit. (A 6. képen Apolló temp
loma látható, amely a Kr. e. 6. 
században épült.) Az 1882-töl 
1893-ig épült Korinthoszi-csa- 
toma magyar tervezője Gerste 
Péter volt.

Barczi Zsolt felvétele

Köles Tamás felvételei

Zarándoklatunk során mind
ezek mellett természetesen több 
egyéb történelmi emlékhelyet is 
felkerestünk, pl. Thermophülia, 
Delphi vagy a Meteora-kolos- 
torok - teijedelmi okok miatt 
nincs mód ezekről részletesen 
írni.

Tanulságos utunk végén el
mondható, hogy hozzásegített 
az első keresztények életének és 
Szent Pál küzdelmekkel teli, de 

eredményes missziós munkájá
nak jobb megismeréséhez. Igaz, 
hogy az. egykor pompás látványt 
nyújtó városok, épületek két év
ezred alatt rommá váltak, de 
még így is kisugárzásuk, külön
leges atmoszférájuk van - külö
nösen azok számára, akik a jelen 
jobb megértéséhez a múltat is 
ismerni szeretnék.

A szervezők
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Túráért emlékérem2002
„Számomra a gyermek mindig a legizgalmasabb"

Éppen jókor érkeztem meg 
az egyik napsugaras délutá
non a II. Számú óvodába, 
ugyanis Erdélyi Sándorné ve- 
zetőóvonő pár munkatársa se
gítségével az új besorolások el
készítésével foglalatoskodott

-Ez nagyon kellemes munka 
mindannyiunk számára-mondta 
felpillantva a számítógép mellöl. 
- Valamennyien nagy örömmel 
fogadták a bérek 50%-os emelé
sét. Ez nagy lépés abba az irány
ba, hogy nem éppen mindennapi 
munkáért végre tisztességes bért 
kapjunk.

En abból az alkalomból láto
gattam el ma ide, hogy tisztelet
tel köszöntsem az óvoda vezető
jét akitüntetésének átvétele után.

Persze ha az ember egy éppen 
nyugállományba vonulóval 
kezd el beszélgetni, először a 
legmesszebbre nyúló kérdések 
kerülnek elő.

így én is arra kértem Katikát, 
hogy mondja el: vajon a gyer
mekkora motiválta-e abban a 
döntésben, hogy az óvónői pá
lyát választotta?

-Sajnos az én gyermekkorom
ban még nem működött telepü
lésünkön óvoda. De a Kónya tó 
és környéke már akkor is meg
volt. Ide jártunk ki nagyon so
kan, főleg délutánonként és hét
végén játszani. Akkor még fü
rödni is lehetett a Kálmán ma
lom által táplált langyos vízben. 
Aztán a tér tele volt libákkal, 
kacsákkal, sokszor ök is „be
kapcsolódtak'* a játékainkba. 
Meg aztán este felé tőlünk 
idősebb fiatalok is találkoztak 
itt, mi meg lestük tket, hogy ki
kinek csapja a szelet. Felfede
zéseinkről sokat tudtunk be
szélgetni, és jókat nevettünk raj

ta. Kis barátnőim és barátaim 
között mindig nagyon jól érez
tem magam. Talán itt alakult ki 
bennem a gyermekek szeretető 
és ez meghatározó volt további 
életem folyamán. Én úgy em
lékszem, hogy akkoriban a tér 
közelében található utcák, utak 
nem voltak ennyire elhanyagolt 
állapotban, mint napjainkban.

-Ügy tudom, hogy a hatvani 
Bajza József gimnáziumban 
megszerzett érettségi bizo
nyítványával a tudománye
gyetem orosz-német szakára 
jelentkezett.

-Valóban így történt és 
mindössze egy hiányzó pont mi
att nem sikerült a felvételim. Ek
kor elhatároztam, hogy dolgozni 
fogok. Hamarosan kaptam is le
hetőséget erre, a túrái gyógy
szertárban, ahol a szükséges 
szakképzés után gyógyszertári 
asszisztens minőségében dol
goztam 8 éven át. Egyébként 
ifjúkorom dédelgetett álma az 
volt, hogy gyermekorvos vagy 
pszihológus szeretnénk lenni, de 
ha ezek nem valósultak volna 
meg, akkor szívesen választot
tam volna az erdészi pályát is. 
Hatvanban egyébként nem a 
gimnázium főépületében volt az 
osztályunk, hanem egy közeli 
melléképületben, amit mi „ko
lostornak" neveztünk el. Na
gyon hiányoztak ugyanis a tő
lünk kissé távolabb elhelyezett 
iskolatársaink.

- /Aztán, hogyan alakult to
vább az élete?

-Férjhez mentem, majd a gyes 
évei következtek. Ekkoriban so
kat beszélgettem Sár óné Mag
divá} és Puszimé Arankával, 
akik arra biztattak, hogy legyek 
én is óvónő. Hamarosan elfo
gadtam a számomra nagyon 
kedvezőnek látszó ajánlatot és 
előbb Aranka mellett kaptam be
osztást, de az igazi nagy öröm 
akkor ért, amikor önálló cso
portot kaptam, sszintén szólva 
ilyennek képzeltem el az óvodát.

- Munkája során milyen ne
hézségekkel kellett megküz
denie?

-Igen sok örömteli nap mel
lett, néha gondok is jelentkeztek. 
Egyik csoportomban volt egy 
testvérpár, akik sehogysem tud
ták megszokni az ovis életet. 

Egész nap az ablak előtt álltak , 
figyelve, hogy mikor jönnek 
már értük a szülök és mehesse
nek haza. Mindezt heves sírással 
egybekötve végezték. Nagyon 
sokat beszélgettem velük, be
vontam őket a közös játékokba, 
melynek az lett az eredménye, 
hogy lassan beolvadtak a közös
ségbe. Aztán egyidőben vala
mennyiünk számára terhesek 
voltak a kötelezően előírt fog
lalkozások. Hiányzott akkoriban 
az alkotói szabadság, amely a 
gyermekek jobb megismerésére 
és készségeinek fejlesztésére 
fordítható. Szerencsére ez a 
szemlélet már nincs jelen a pe
dagógiai munkában.

- Az iskolában tanító peda
gógusok véleménye az, hogy a 
gyerekek egyre kezelhetetle
nebb. Jelentkezik ez már az 
óvodában is?

- Sajnos igen, de általában 
nem jellemző a gyermekeinkre. 
Úgy érezzük, hogy némelyik 
szülő nem foglalkozik eleget a 
gyermekével és őket nehéz meg
győzni erről. Sok gondot okoz
nak a csoportokban későn bei
ratkozó gyerekek. Sokszor már 
az elhelyezésük is gondot jelent. 
175 férőhelyünk van, de elég 
gyakran többen jelentkeznek.

-Mi a vezeti véleménye a 
munkatársairól?

- Ez a mi munkánk csak úgy 
válik megvalósíthatóvá, ha nem 
egyedül fogunk hozzá. Itt nél
külözhetetlen a kollektív haté
konyság. Ha bármilyen prob
léma jelentkezik közösen meg
tárgyaljuk, majd igyekszünk a 
szülök segítségét is kérve meg
oldani a felmerült nehézségeket. 
Az óvónőink munkáját 8 szak
képzett dajka egészíti ki, az a kö
zös megállapításunk, hogy mun
kájukat kimagasló szinten vég
zik. Technikai dolgozóinkat 
beszámítva 30-an munkálko
dunk itt a gy ermekekért. Még 
annyit szeretnék megemlíteni, 
hogy saját konyhánk működik. 
Az ott dolgozók munkájáról 
olyan vélemény alakult ki, hogy 
jó hazai ízekkel kedveskedik 
nap, mint nap a gyermekeknek 
és az itt étkező felnőtteknek.

- Az óvoda híressé vált ünne
pi rendezvényeiről is.-

- Igen. Ezek a rendezvények- 
Jegtöbb esteben - hagyomány
őrzők is. A nyár elején - minden 
évben - megrendezzük az óvo
dások gyermeklagziját. Az utób
bi években több pár is jelent
kezik óvodásaink közül a „há
zasságkötésre". „Igazi" gyer
mekpap adja őket össze, igazi 
gyermek népi zenekar kíséri a 
párokat az esküvőre és vala
mennyien az eseményhez méltó 
népi öltözékben vannak. Ilyen
kor az udvarban felépül a lako
dalmas sátor is. ahol finom la
kodalmas ebéd várja a nászné
pet. Természetesen óvónőink, 
dajkáink és a technikai dolgo
zóink is együtt mulatnak a gyer
mekekkel ök is népviseleti ru
házatba öltözve. Nagy on sok se
gítséget kapunk a szülőktől is, 
hiszen a féltve őrzött ruhákat ök 
teszik rendbe és azok „szak
szerű" használatát is biztosítják. 
Össze! minden évben megren
dezzük a szüreti bálunkat is, 
amelynek egyik nagyon fontos 
része a felvonulás. Ilyenkor 
nemcsak a szülök tömkelegé kí
séri el az éneklő, csujogó gyere
keket, hanem városunk sok más 
lakója is nagy' érdekltdéssel 
szemléli játékunkat. Állami és 
egyházi ünnepeinkről is igyek
szünk színvonalas műsorral 
megemlékezni.

- Végül had kérdezzem meg, 
hogy a szeptember l-től ese
dékes nyugdíjas éveit hogyan 
fogja “elviselni”?

-Rögtön kellett volna mon
danom, hogy a gyermekcentri- 
kusságom mellett rendkívül 
családszerető is vagyok. Ezt fő
leg az erősíti bennem, hogy' 
édesanyám 92 évesen még ma is 
teljes szellemi üdeséggel él kö
zöttünk. Nagyon jól esik vele be
szélgetni. A családi problémák 
mellett sok egyéb megbeszélni 
valónk is akad, hiszen nagyon 
szeret olvasni és szereti az olva
sottakat valakivel megbeszélni. 
Remélem, most erre is több 
időnk lesz majd.

Kívánom lapunk nevében is, 
hogy családja körében, erőben 
és egészségben még nagyon so
káig legyen viseltje a kapott ki
tünteti címnek.

Takács Pál
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Első születésnap a Kónya-tó partján
Egyesületek főztek a Híresvárosi vigadalomban

„Túrahíres város...” hirdet
te a szeptember 7-i első Híres
városi Vigadalomra, a Kónya- 
tó partjára szóló meghívó.

Túra híres város lesz, egészí
tette ki ezt köszöntőjében Tóth 
István polgármester, ha meg
őrizzük azt a békét a településen, 
amely lehetővé tette az elmúlt 
évek alkotómunkáját. A köny- 
nyed szórakozást, kikapcsoló
dást ígérő programok a várossá 
nyilvánítás első évfordulóját kö
szöntötték, s már az sikernek 
mondható, hogy ezúttal nem fújt 
a szél, nem esett az eső és még 
meleg is volt. Reméljük, hagyo
mánnyá válik ez a program és a 
mostaninál jóval nagyobb ér
deklődést kelt majd a település 
lakóinak körében.

-Sokat haladtunk előre az el
múlt években, s bízom benne, 
hogy ez a munkánk megtenni az 
újabb gyümölcseit. Nagyon sze
retném hangsúlyozta rövid kö
szöntőjében a polgármester 
hogy ha a Kulturális Örökség
védelmi Hivatal határozatai 
nyomán mihamarabb állvány
erdő borítaná a kastélyt, a város 
szélén pedig egymással verse
nyeznének a befektetők a meleg- 
víz hasznosításáért, aminek 
most készült el a programja, 
mert akkor tényleg híres város 
leszünk. De a kisebb lépések is 
fontosak. Jövőre már a túrái ok
mányirodán lehet igényelni az 
útlevelet és a mozgáskorláto
zott-igazolványt is. Egyre több 
közszolgáltatás érhető el tehát 
helyben és ez segítség a lakos
ságnak. Az ABC áruház melletti 
földmunkák pedig már a körfor
galmú csomópont kiépítését 
jelzik.

Tóth István megköszönte a 
Galga menti Horgász Egyesület 
tószépítö, a városüzemeltető 
munkatársak parkosító, az egye
sületek főzöm unkáját és mind
azok közreműködését, a mézes- 
kalácssütöktöl a szereplőkig, 
akik hozzájárultak vigadalom si
keres megrendezéséhez.

Azt már tudjuk, hiszen a vá
rosavató ünnepségen dr. Basa 
Antal galgahévízi polgármester 
elmondta: Túra azért híres város, 
mert Hévízzel határos. De mitől 

még? Erről érdeklődtem a fözö- 
csapalok háza táján.

Fekete István, a Vigy ázó Kör 
egyesület gazdasági vezetője 
szerint egyesületükről és a pin- 
cepörköltröl is híres a város.

-Ezt az ételt ilyenkor, szüret 
táján készítjük, amikor minden
kinek van dolga a ház körül. Ha 
már feltettük a tűzre, egy gyerek 
is elég a fakanál mellé, mert csak 
meg kell kavarni a bográcsban 
rotyogó ételt, hogy' ne égjen oda.

-Mi azt szeretnénk, ha a felújí
tott Schossberger-kastélyról len
ne híres Túra - válaszolta Tóth 
László, a Szaratov II Klub tagja. 
A borsos tokánál főző baráti kör 
tagjainak a művelődési házban 
van egy szobájuk, ahol nap mint 
nap találkoznak, mert a szobá
ban van egy itallal teli jégszek
rényük.

A horgászegyesület bográ
csaiban halászlét főztek a hor
gászfeleségek. Az önkéntes tűz
oltó egyesület babgulyással je
lentkezett a híres városi vigadal
mon. Föztjük mellett legalább 
olyan büszkék a tűzoltóautójuk
ra, amit a hatvani tűzoltóságtól 
kaptak helyi használatra.

-Túra arról híres, hogy Jászó a 
testvérvárosa - válaszolta Csőit- 
kó Jenő, a Kassa megy ei ön kor
mányzat tagja. Először a túrái 
kastélyról hallottam, s akkor 
még nem is gondoltam arra, 
hogy egyszer majd a testvértele
pülésünk lesz ez a város. Na
gyon szeretném, ha sikerülne 
felújíttatni a műemléket, és 
hasznosítani a tennálvizet, mert 
ezek az idegenforgalmi értékek 
a mi vidékünkről is idevonzanák 
a turistákat.

Köles Mihály alpolgármester 
szerint a múltban a káposztáról 
volt híres Túra, ma pedig arról, 
hogy mind fontosabb szerepet 
tölt be a Galga mente életében.

A Bartók Béla Művelődési 
Ház szervezésének köszönhe
tően igen változatos programot 
konferálhatott Pálinkás Ildikó 
műsorvezető. A napot záró tüz- 
pörgetök - no és a hastáncos - a 
jövőre is feladták a leckét.

B.G.
A szerző felvételei
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Diligens Károlyné nem folytatja
Hogyan tovább. Túrái Komédiások?

Valószínűleg nagyon sok em
bert meglepett a hír: a Túrái 
Komédiások vezetője, Diligens 
Károlyné a közelmúltban be
jelentette: az elkövetkezendők
ben nem kívánja irányítani a 
társulatot A bejelentés aligha
nem azért is sokkolta az érin
tetteket, mert az országszerte 
ismert, kilencedik esztendeje 
együtt játszó csapat nemrégi
ben ünnepelte a 100. előadását, 
és nyugodtan lehet mondani, 
éppen a csúcson vannak.

Lapunk szerette volna meg
tudni, mi a döntés oka, ezért fel
kereste a társulat ex(?) vezetőjét.

-Végleges a döntésed?
-Igen, most már tényleg annak 

tekinthető a döntésem.
-Most már?
-Nem egy kívülről jött negatív 

élmény vagy egy hirtelen ötlet 
hatására született a döntésem. 
Korábban is fontolgattam már, 
hogy befejezem ezt a csodaszép, 
de nagyon sok időt és fáradságot 
igénylő feladatot, de aztán győz
ködtem magam, hogy miért ér
demes, újra és újra gondolkod
tam a pro és kontra érveken, 
majd folytattam. Most viszont 
már úgy érzem, a személyem 
már nem előrevivője, hanem las
san gátja a Komédiások fejlő
désének.

-Nehéz ezt egy kívülállónak 
elhinnie akkor, amikor zajos 
sikereket tapasztal...

-Nem a csoport változott meg, 
hanem én. Úgy' érzem, valami 
elveszett bennem, ami már 
nincs. Az a tűz, az a lobogás, ami 
nélkül nem lehet ezt a munkát 
csinálni. Attól felek, hogy ez 
átragad a csoportra, és ezzel ár
tok nekik.

-Semmilyen külső ok nem 
játszik szerepet a döntésed
ben? Nem motiválta sértődés 
ezt a döntést?

-Nem mondanék igazat, ha ezt 
teljesen kizárnám az okok közül. 
Ez nyilván annak köszönhető, 
hogy ahogy idősödöm, egyre 
érzékenyebb vagyok, és nem 
mindig tudom a külvilágot sem 
kizárni a munkámból. Amikor 

az ember több már több mindent 
letett az asztalra és bizonyított, 
akkor vár bizonyos visszajelzé
seket. Lehet, hogy ilyenkor biz
tatni kellene magát az embernek, 
hogy várj még egy picit. Az ed
digi döntéseimben - hogy mégis 
folytatom - ez mindig szerepet 
játszott. De csak nem jönnek 
azok a visszajelzések, és most 
nem a közönségre gondolok.

-Nem ez a legfontosabb? Ál
landóan telt házasak voltak az 
előadásaitok, sikerrel játszot
tatok. Kitől várnád ezen felül a 
visszajelzéseket?

- Korral jár. hogy az ember 
egyre hiúbb, és elválja hogy 
azok is elismeijék ezt, akiknek el 
kell ismerni.

-Most a város vezetésére 
gondolsz?

-Nem akarok konkrét példá
kat mondani vagy személyes
kedni. Két esetet azonban sze
retnék megemlíteni, ami komo
lyan elgondolkodtatott. Néhány 
éve jelent meg a Túra története 
című kiadvány. Minden színját
szó csoport bemutatásra került, 
fotókkal illusztrálva. Rólunk 
egy szó sem esett, pedig akkor 
már ötévesek voltunk. Arra sem 
lehet hivatkozni, hogy' napjaink 
művészeti csoportjai nincsenek 
benne, mert a Túrái Énekmon
dók nem sokkal a könyv meg
születése előtte alakultak és ben
ne vannak. Hogy lehet ilyet el
felejteni?

-Külsős személy írta a köny
vet...

-De valaki azért csak elmond
ta neki, hogy kik működnek itt. 
Anélkül hogyan lehetne megírni 
a könyvet? De mondok mást. A 
Túráról szóló dokumentumfilm
ben még egy snitt erejéig sem 
szerepelünk. Mintha nem is lé
teznénk.

-A többieknek ez nem szúrt 
szemet?

-Őszintén mondom: én a cso
portot ilyennel soha nem terhel
tem. Ez, ha szóba is került, csak 
nagyon érintőlegesen. Inkább 
csak a közönség visszajelzései
ről beszélgettünk. Pedig talán 

kellett volna máshonnan is dop
ping. Ezek után jutottam arra a 
következtetésre, hogy az én sze
mélyemmel van baj, és ha most 
átadnám valakinek a vezetési, 
és ö maximális támogatást kap
na, akkor azzal a csoport járna 
jól.

-Van olyan személy a látókö
rödben, aki alkalmas lenne a 
feladatra?

-Szinte mindegyikük. Ezek a 
gyerekek bárhová mentek tanul
ni. mindenütt színjátszást, iro
dalmi kör létrehozását kezde
ményezték, legyen az Pécs, 
Aszód vagy éppen a főváros. 
Mindegyikük lelkében ott van, 
hogy ok ezt csak komolyan és 
hittel tudják csinálni. Képzett 
drámapedagógus tagjaink is 
vannak. Fel is ajánlottam nekik, 
hogy vegyék át a csoportot. Fia
talok, lelkesek, teli vannak ener
giával. Remélem, hogy lesz, aki 

folytatja a megkezdett utat.
-Szokták mondani, hogy 

csak a szépre emlékezem. Mit 
említenél, mint legkedvesebb 
élményt?

- Pont azt, amiről az előbb be
szélgettünk. Azt. hogy amit át 
tudtam adni nekik, azt viszik to
vább. Sok-sok jó és szép ered
ményt értek el, és ez nagyon- 
nagyon szívmelengetö dolog.

-Mit szól a család a dönté
sedhez?

-Vegyes a kép. A lányaim a 
csoport tagjai, így kétszeresen is 
érintve vannak. Először nem is 
hitték el, hogy komolyan gondo
lom. A férjem viszont nagyon 
örül, mert így többel leszünk 
együtt..

-Mennyi időd szabadul fel?
-Rengeteg. Sok-sok délután és 

a hétvégék. Ez innentől most 
már tényleg a családomé lesz.

-erzé-
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Bizakodó márkakereskedők

Új autószalont épít a Renault Képe

Az év első nyolc hónapjának 
adatai alapján idén az eladott 
új személygépkocsik száma 
Magyarországon meghalad
hatja a bűvös 200 ezres határt 
Ha ez a mennyiség több éven 
keresztül tartható lesz» jelentős 
előrelépés történhet a gépjár
műpark flatalodását tekintve, 
amely ma még jóval a 10 éves 
átlagéletkor felett mozog. Az 
autókereskedők optimizmusa 
abban is megnyilvánul, hogy 
egyre-másra nyílnak új, a ko
rábbiaktól jóval modernebb 
szalonok.

Az elmúlt héten Hatvanban 
került sor egy-’ alapkőletétel al
kalmából rendezett kis ünnep
ségre. A város Ipari Parkjában 
néhány hónap múlva a Renault

Tizenhárom víkendházat törtek föl
Virágos nevű utcákban garázdálkodtak a tolvajok

Úgy látszik, nem babonásak 
a Túrán garázdálkodó betö
rők, mert nem kevesebb, mint 
13 hétvégi házba hatoltak be 
főleg zárfeltörés módszerével 
(ráadásul csupa virágos nevű 
utcában tették tiszteletüket). 
Az épületekből mindent vit
tek, ami mozdítható: műszaki 
cikkeket, használati tárgya
kat, ruhaneműt. Az egyik épü
letről az alumínium ereszcsa
tornát szerelték le és vitték 
magúkkal.

Az egyik építkezésnél II. 
világháborús bombát találtak a 
munkások. A tűzszerészek ha
tástalanították a szerkezetet. Az 
ilyen „lelet” nem ritka a Gödöl
lői Rendőrkapitányság körzeté

Képe várja régi és új ügyfeleit, a 
lőrinci márkakereskedés ugya
nis szép sikereket tudva maga 
mögött kinőtte előző telephe
lyét. Az új, 1700 négyzetméteres 
alapterületű szalon a XXI. szá
zadi követelményeknek megfe
lelő eladótérrel és szervizzel vár
ja majd a francia gépkocsik ked
velőinek egyre bővülő táborát.

Képe Tibor tulajdonos meg
nyitó beszédében többszörös 
ünnepet említett. Az általa veze
tett, Lőrinciben éppen 10 évvel 
ezelőtt létesült márkakereske
désben a napokban adták át a 
boldog tulajdonosnak a 2000. 
náluk értékesített autót, egy Re
nault Cliót. Ezzel a teljesítmény
nyel egyébként a nagyobb már
kakereskedések többsége is elé

ben, hetente 4-5 bombát találnak 
a különböző földmunkák során.

Az elmúlt időszakban két bal
eset is történt, amelyek szeren
csére nem jártak személyi sérü-

Cédula az értékeiket könnyelműen kezelőknek
A túrái rendőrök is 

bűnmegelőzési akcióba kezdtek
Az elkövetkezendő időszak

ban a járőröző rendőrök Őriz
ze, vigyázza értékeit! felszólító 
cédulát dobnak be, ahol olyan 
könnyelműségeket tapasztal
nak, ami a bűnözőket, alkalmi 
tolvajokat tettük elkövetésére 
csábítják. 

gedett volna. Jelentős forgalmat 
bonyolítottak a használtautók 
kereskedése terén is, az eladások 
száma az 1500 felé közelít. Nem 
csoda hát, hogy az eseményt 
megtisztelte jelenlétével Serge 
Yokoz, a Renault Hungária Kft 
nemrégiben kinevezett igazga
tója is.

- Ha most kellene kezdenem, 
valószínűleg nehezebb dolgom 
volna, mint egy évtizeddel ez
előtt - nyilatkozta lapunknak az

A vendégeket Képe Tibor
márka kereskedő köszöntötte. 

Mellette balra Serge Yokoz, 
a Renault Hungária 

ügyvezető igazgatója Jobbra 
Farkas Kálmán né, Hatvan 

polgármestere

A Renault Képe kétezredik vásárlója egy Clio-t választott

léssel. Két túrái polgár Bagón 
karambolozott egymással. A ta
lálkozó 700 ezer Ft értékű anya
gi kárral járt. A Hatvani és a 
Kossuth utca sarkán szintén tör-

Ilyen cédulára számíthatnak 
azok az autósok, aki a parkolás 
idejére lehúzva felejtik az abla
kot, őrizetlenül a gépkocsi ülé
sén hagyják táskáikat, mobilké
szülékeiket stb. A lapocska hát
oldalán olyan követendő taktikai 
fogásokra, megfelelő magatar-

alapkő letétele után Képe Tibor. 
- Nemcsak azért, mert jóval éle
sebb a verseny az egyes márkák 
között, mint korábban, hanem
azért is, mert ha belépünk az 
Európai Unióba, bennünket is 
érinteni fog az autókereskede
lem tervezett liberalizációja, 
amikor is gépkocsit nemcsak 
márkakereskedésben, hanem 
mondjuk egy' hipermarketben is 
lehet majd vásárolni. Bízom ab
ban, hogy az eddig végzett mun
kánk garancia lesz arra, hogy 
továbbra is bennünket válassza
nak, arra alapozva, hogy nálunk 
a vevő nemcsak az értékesítés 
megtörténtéig, a szerződés aláí
rásáig fontos, hanem mindaddig, 
amíg az általunk forgalmazott 
márkát használja, elérve ezzel a 
márkahűség kialakulását is.

tént egy anyagi káros baleset, ám 
itt a rendőrségnek nem kellett 
beavatkozni, mivel a feleknek 
sikerült megegyezniük egymás
sal. R. Z.

tásra hívják fel a figyelmünket, 
amelyek segítenek abban, hogy 
ne legyünk potenciális kisze
meltjei a bűnözőknek.

A cédulát ne vegyük zaklatás
nak, hiszen a könnyelműen szem 
előtt hagyott tulajdonunkat a tol
vajok is észrevehették volna...
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Seszták Sándor tanévnyitó beszéde
Nehéz technikai körülmények, javuló

Kedves Gyerekek, Szülök, 
Kollégák! Tisztelt Vendégek!

A nyár minden szabadságával 
és gondtalanságával elszállt, és 
mi újra összegyűltünk, hogy 
fontos eseményt, az új tanévet 
köszöntsük. Életünkben ez meg
szokott ciklus, vissza-visszatérö 
pillanat - úgy is mondhatnánk: 
semmi különös! Mi azonban 
tudjuk, minden tanév sajátos, 
egyedi - ezért, ilyenkori minden 
alkalommal más-más izgalom
mal várjuk a kezdetet, hisz öre
gebbek, érettebbek lettünk. Tud
juk, az elvárások, a feladataink is 
változnak, ahogy' környezetünk, 
társaink, tanáraink sem teljesen 
ugyanazok.

Kedves Elsőseink!
Titeket ma külön nagy szere

tettel köszöntünk új otthonotok

ban. Eddig is, minden nap, év- 
röl-évre okosabbak, ügyesebbek 
lettetek - röviden mondva: ta
nultatok. Tanultatok, még ha ezt 
nem is vettétek észre - holnaptól 
ez lesz a fö feladatotok. Persze, 
ne ijedjetek meg, marad idő bő
ven a játékra, felhőtlen szórako
zásra, maga a tanulás pedig 
öröm lehet, ha komolyan veszi
tek. Nektek, és szüléiteknek sok 
örömet kívánok, érezzétek jól 
magatokat közösségünkben! 
Mától ti komoly iskolások 
vagytok

Kedves Utolsóévesek!
Fontos tanévet kezdtek, dönte- 

netek kell - ha nem is végérvénye
sen, de mindenkép alaposan át
gondolva és felelősséggel- jövő
tök irányiról. Tudnotok kell: nem a 
továbbtanulási papír kitöltésével 
dől el sorsotok, hanem sokkal ko

rábban, a szürke követelmények
kel teli hétköznapokon. Hiába vas
tag és tartalmaz sok iskolát a pálya
választási könyv, ha a teljesítmény 
gy enge, akkor választási lehetősé
getek leszűkül. Ilyenkor vágy' ma
rad az áhított pálya. Kívánom min
dötöknek, hogy minél szélesebb 
körből válasszatok majd, ha eljön 
az idő. Nevelőitek, szüléitek 
mindent megtesznek, rajtatok 
múlik.

Tisztelt Ünneplők!
Egy tanévet, annak minőségét 

számtalan tényező határoz meg: 
a pénzügyi alapok, az elhelye
zési körülmények, a tárgyi fel
tételek, a személyi ellátottság, de 
fontos a munka szervezettsége, 
fegyelmezettsége, tervszerű
sége, a környezet hatásai, a han
gú lat és nem sorolom tovább. Az 
iskolánk anyagi helyzete - mint 

nagyon sok másra ható tényező - 
sajnos, a nyár folyamán alap
vetően nem változott: továbbra 
sem kielégítő, bár komoly erő
feszítések történtek ez ügyben. 
Ebből következően elhelyezési 
és tárgy i feltételeink nem javul
tak. Kiemelkedő problémát je
lent a Tabán úti épület, illetve az 
ott tanulók és dolgozók környe
zete. Itt került elhelyezésre - 
szükségmegoldásokkal - az 5. 
osztályos harmadik évfolyam. 
Kérem az érintettek megértését 
és türelmét - ha bármilyen javí
tási lehetőség lesz, haladékta
lanul lépni fogunk.

A zebra kiépítése folyamatban 
van, az Iskola úti udvar vízelve
zetése is megoldódik - ugyanak
kor az udvarok portalanítása 
még várat magára.

Az említett helyzet miatt ko-

l.b - osztályfőnök: Szécsényi IstvánnáI .a - osztályfőnök: Nagy Józsefné

l.c - osztályfőnök: Kardoss Imréné l.d - osztályfőnök: Kiss Andrásáé
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tanerő-ellátottság és jubileumi évkönyv
molyabb karbantartásra, eszköz
vásárlásra, javításra nem került 
sor a szünetben. Úgy mondják, a 
közoktatás ingyenes - azonban 
mi tudjuk, a családok komoly 
erőfeszítéseket tesznek azért, 
hogy a gyermek a tanévet a 
szükséges felszereltséggel kezd
hesse. Idén több csatornán ál 
kaptak, kaphatnak a szülők eh
hez támogatást. Az augusztusi 
dupla családi pótlék, a gyere
kekre jutó állami tankönyvtá
mogatás, az önkormányzati tan
könyvsegítség, a csütörtökön 
kapott beiskolázási pénz, néhol 
pedig munkahelyi támogatás. A 
magam és kollégáim nevében 
remélem, hogy hétfőn minden 
gyermek nyugodtan és szégyen
érzet nélkül tud a padba beülni. 
Ha mégis gond lenne, keressék 
meg az osztályfőnököt, jelezzék 
- ami segítség az iskolától telik, 
azt megadjuk.

Örömmel számolok be arról, 
hogy személyi feltételeink ja
vultak. Gécsey Krisztina és Tóth 
Mihály angol szakos tanárok 
személyében két új nevelőt szer
ződtettünk. Mindketten a felső 
tagozaton fognak tanítani.

Ha már a személyi változá
soknál tartok, akkor még vala
kiről szólnom kell. Hosszú éve
ken át dolgozott konyhánkon 
Sallai Qyuláné, aki most szep
tember 1-től nyugdíjba vonul. 
Szeretném megköszönni mun
káját, és békés egészséges hosz- 
szú pihenést kívánok neki. Jó
kedve hiányozni fog.

Tisztelt Ünneplők!
A tavaly alsóban alkalmazott 

fejlesztöpedagógus után ebben a 
tanévben az idegen nyelv taní
tása területén tudunk előrelépni, 
hisz most már lehetséges a felső 
tagozatos angolos osztályok óra 
megbontása. (A németnél már 
korábban megvalósítottuk.) Re
ményeink szerint ez minőségi 
változás lesz pozitív irányban. A 
tanév szervezésénél meg kell 
említenem, hogy az itteni épü
letben megszűnt a büfé, és a tan
testület úgy döntött, hogy a volt 
körülmények közt egyelőre ne is 
nyíljon másik. A körülette zajló 
szemetelés és fegyelmi problé

mák megszűnését reméljük. 
Ugyanide tartozik, hogy a tanév 
végén a diákönkormányzat, az 
iskolaszék, a szülői munkakö
zösség és nevelőtestület által 
megvitatott és jóváhagyott há
zirend holnaptól életbe lép. (A 
házirendet lapunk júliusi számá
ban közöltük - a szerk.)

Kedves Tanulók, Vendégek!
A túrái iskolák 300. évfordu

lóját is most ünnepeljük. Ez al
kalommal kiadásra kerül egy 
könyv, amely erről szól. Szinte 
mindannyiunkat érintenek az 
abban leírtak. Sok munka fek

Egy kis humor
Baki a tanévzárón

Munkánk és magánéletünk 
telis-tele van nehéz gonddal, tö
rődéssel, kisebb-nagyobb vil
longással, amelyek kifáraszta
nak, megviselik idegrendsze
rünket Jól esik néha-néha az 
irodalom, azon belül is a humor 
oázisában megenyhülni, moso
lyogni, kacarászni. A humor 
számtalan műfajában a meg
történt eseteket szeretem a leg
jobban. Egy ilyen túrái törté
netet írok le, mely húsz éve tör
tént

Verőfényes június, délelőtt tíz 
óra. Évzáró ünnepségre tömö
rült össze a Köztársaság úti isko
laudvaron a legszebb ruhában, 
rózsacsokrok bódító illatával, a 
vakáció édes érzésétől megitta- 
sult ifjúság és az ö hozzátarto
zóik. Lágy szellő ringatja az üde 
leveleket, madárdal zeng, és az 
ábrándos pici fellegek mozdu
latlan kiváncsisággal várják az 
elkövetkezendő ünnepi műsort.

A Himnusz és az Ötöst kap
tam című vers után a jutalom
könyvek hegyei közt szólásra 
emelkedik komoly ünnepi áb- 
rázattal, hibátlan eleganciával az 
igazgató. Belefúj a mikrofonba, 
és következik a nap fénypontja, 
a gyönyörű ünnep és az egész ta
név csillogó koronája, az ünnepi 
beszéd. Ezer szempár és a hoz
zátartozó fulpár irányul arra az 
egyetlen pontra, mert most olyat 
fognak hallani, amitől ezen a ne
velésnek szentelt helyen ünnepi 
hangulatba öltözött lelkűk 

szik benne és sok jótevőnek kö
szönhető a léte. Kérem, vegyék 
meg - bizonyára örömmel fog
ják lapozgatni a helyi kultúra 
gyöngyszemét. Ajánlom szíves 
figyelmükbe. Egyben köszö
nöm Szarvas László és a közre
működők munkáját (köztük Dr. 
Asztalos István, az Aszódi Mú
zeum nyugalmazott igazgató
jának a könyv lektorálását) és a 
megjelenést segítők juttatásait. 
Nevük a könyvben megörökí
tésre kerül. Azok a vállalkozók, 
magánszemélyek, akik támo
gatni szeretnék az iskolatörté

nemes és szent elragadtatásban 
fog alámerülni. És nem csalód
tak: a beszéd minden mondata 
mint harangkondulás: megrez
geti a lelkeket, magával ragad, 
csillogtatja az eredményeket, fi
gyelmeztet, bíztat. Felhívja a ta
nulóifjúságot, hogy ezen a fel
emelő ünnepen hálájuk kifeje
zéseként (pontosan emlékszem, 
így mondta):

- „Szeretettel köszöntsétek az 
osztályfönötököt” - ezt a „tököt’5 
végződést ide nem illőnek, hi
básnak találván rögtön ki is ja
vította, kissé szótagolva imi
gyen:

-Osztályfo-nö-kö-tö-köt! - De 
így még fúrcsábbra sikerült, és a 
sok „ö” betű még jobban ki
hangsúlyozta a tököt, ezért egy 
„e” betű közbeiktatásával pró
bálkozott:- osztály fönö-ke-tö- 
ke...- Erre aztán olyan csend 
lett, hogy a harmadikosok is ab
bahagyták a verekedést, és a 
nyomasztó csendben valaki han
gosan csuklani kezdett. Szeme- 
szája tátva maradt a közönség
nek, látszott rajtuk, hogy ők sem 
tudják a kiutat a nyelvbotlásból.

Igazgató úr homloka verejté
kezni kezdett, egy izzadság- 
csepp az orra hegyéről a kezében 
remegő papírlapra placcsant, ö 
pedig tovább hadakozott a rago
zással, mint Laokon a kígyók
kal. Előbb még komoly arca kí
nos mosolyba ment át. Most a 
következő variációval próbálko
zott:- osztály-fŐ-nö-tö-ke-i... - 
Majd pedig így: - osztályfo-nö- 

net-könyvet, a jövő héten még 
megtehetik. (Ebben segítséget 
nyújtanak az iskola gazdasági 
csoportjának munkatársai.)

Iskolánk művészeti élete to
vább bővül, falaink közölt meg
jelenik a Microfon Zeneiskola, 
szélesítve az ilyen téren kínált 
szolgáltatásainkat. Rövidesen 
tanítványai gazdagítják ünnepi 
alkalmainkat.

Tisztelt Ünneplők!
A 2002/03-as tanévet meg

nyitom. Kívánok sikereket, örö
möket mindannyiuknak!

ke-i-tö-ke-i... Egyre hangosab
ban, egyre nyomatékosabb szó
tagolással próbálta eltalálni a 
helyes szót. Végre belátta, hogy 
ez úgysem fog sikerülni, és nem 
idétlenkedhet itt ország-világ 
csúfjára, éppen ezért, mintegy 
nekiszaladásból kimondta hatá
rozottan (lesz, ami lesz) a végle
ges bakit: -Osz-tály-fo-nö-ke-tö- 
ke-i-ket...! A hangszóró mesz- 
szire repítette a nagy nyelvbot
lást, a magasabb házfalak, a 
templomtorony többször is 
visszhangozta az „osz-tály-fo- 
nö-ke-tö-ke-i-ket”.

Ha a nyájas olvasó azt gon
dolja, hogy itt a vége a történet
nek, bizony téved. Mert eljött a 
leveleket lesöprő ősz, váltott a 
téli föld szép tavaszi ruhát, majd 
a lángsugarú nyár elhozta az 
újabb évzáró ünnepet, amelyen 
az igazgató urat a Himnusz el
hangzása után utolérte a balsors. 
Igen, igen! Az ünnepi beszéd 
közepén az „osztályfőnök” szó
nak az egyes- és többesszámú 
birtokos személy és tárgyas 
alakjainak összes variációit vé
gigsorolta, míg végül csak ki
mondta a tavalyi bakit;-...osz- 
tály-fÖ-nö-ke-tö-ke-i-ket...

Vagy csak huncutkodott vol
na? Nem hiszem! Ámbár meg
lehet, mert szereti a tréfát, hiszen 
én voltam az osztályfö-nö-ke-i 
közül az egyik.

Pászti Péter
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Áldozatvállalók ma is vannak
A Kónya-tó és környékének "varázslói"

Sokan teszik szóvá napjaink
ban, hogy elszürkült világunk
ban mennyire nem törődünk 
egymással, a közélet mennyire 
távol van tőlünk, vagy' azt, hogy 
a társadalmi munka fogalma 
teljesen kiment a divatból.

Eme a véleményre nagyon rá
cáfoltak a G a Igamente Horgász
egyesület tagjai, akik 2 ezer óra 
önként vállalt társadalmi mun
kával napi 10-15 fo közremű
ködésével rendbetették a Kónya 
tó környékét amiről elmond
hatjuk, hogy hamarosan egy jól 
szervezett horgászparadicsom
má válhat.

Az egyesület vezetőjét, Dré- 
geli Miklósi és Hóka Tamást. a 
Kónya tó „ házigazdáját” éppen 
a nagy Hiresvárosi Vigalom elő
készületi munkája idején rohan
tam meg kérdéseimmel a meg
szépült Kónya-parton.

Valóban rá sem lehetett is
memi a Kónya-tóra és környé
kére a nagy felújítási munka 
után. Szeretném megkérdezni, 
hogy kik vettek részt ebben a 
munkában és kik segítették a 
munka feltételeinek megterem
tését?
-Talán nem is mertük remélni, 
hogy ilyen sokan támogatják el
képzeléseinket. Horgászegyesü
letünk 50 fös tagsága mellett ki
magasló segítséget kaptunk fő
leg a gépi munkák végzésében 
Bácskai Elemér, a Bendzsó Be
ton, Domoszlai Kálmán vállal
kozók és felbecsülhetetlen segít
séget kaptunk a tulajdonostól, a 
túrái Önkormányzattól is. Na
gyon örülünk annak, hogy az el
gondolásaink szerinti legfonto
sabb munkákat elvégeztük, de 
még sok a további teendő is.

Ezután megtudtuk a két veze
tőtől azt is, hogy' nagy gondot 
jelent az illemhely és az ivóvíz 
hiánya. Ideiglenesen ugyan meg 
van oldva, de a végleges elin
tézése nem várathat sokat ma
gára. Ugyancsak a közeljövőben 
megoldásra vár a villanyvilá
gítás biztosítása is.

-Hol tart most a haltelepítés?
-A Pest Megyei Halászati Felü
gyelőség elfogadta és jóváhagy
ta 15 éves haltelepítési ter
vünket, amely a mocsárból lelt 
horgásztó keresettségét valószí
nűleg jelentősen emelni fogja. 
De a következő évben tovább 
szeretnénk folytatni a tó környé
kének szépítését is. Mindenek 
előtt a virágosítást is szeretnénk 
megoldani.

Miközben beszélgetünk, meg
érkeznek az egyesület legfiata
labb tagjai, a gyermekhorgászok. 
Hamarosan előkerülnek a szüksé
ges eszközök, és máris kapásra 
várnak az idesereglett kisfiúk és 
kisleányok. Az egyesületnek a 
felnőtt horgászok mellett ifjúsági 
és gyermek tagjai is vannak, ök is 
részt vesznek a túrái .Jioigászpa- 
radicsom” kialakításának munká
lataiban.

-0-
A szerző felvétele

Még egyszer a Galga Expedícióról

Létkérdések és válaszok
a résztvevők szemszögéből

Mit jelent a Galga Expedíció 
a gyerekeknek, felnőttként is 
visszajáró egykori Galgások- 
nak, és a táborvezetőség átlag
életkora ny omán a gyerekek ál
tal csak “Szociális Otthoninak 
becézett parancsnoki szoba la
kóinak?

Mit jelent Abért Zsoltnak, aki 
1978-ban kezdte Galga Expedí- 
ciós pályafutását, és 1-2 év kiha
gyással a 90-es évek elejéig a 
tábor törzstagja volt? Legutóbb 
nagyobbik, 10 éves fiát látogatta 
meg a táborban, de már hozta a 4 
éves kisebbiket, hogy szokja a 
tábori körülményeket.

Vagy Kovács Emesének, a 
csíkszentimreiek vezetőjének, 
aki először jött a táborba egy 
kollégája helyett? Nem is tudta 
igazán, hova jön, és kedve sem

igen volt hozzá, ám az utolsó na
pon a gyerekekkel együtt már a 
jövő évi Galgás táborozáson 
gondolkodott.

Vagy a csíkszentimrei Szopos 
Adélnak és Ballő Izabellának. 
akik a kutatómunka érdekessé
gét a tábori program szervezett
ségét emelték ki, s rácsodálkoztak 
a piros-fekete csíki, valamint a 
sokkal színesebb Galga menti 
népviselet különbözőségére?

Vagy’ a túrái Szabó Katának, 
aki hatodszor vett részt a tábor 
munkájában - az utóbbi négy al
kalommal már ifivezetőként? Ö 
a vezetők és a gyerekek lelke
sedésében, az erdélyi vendégek
kel való találkozás örömében és 
az érdekes kutatómunkában 
egyaránt felfedezni véli a Galga 
Expedíció varázsát.

Vagy özv. Gyenes Lászlóné, 
Marika néninek, aki a konyhán 
hosszú évek óta igyekszik bolog
nai makarónival, rakott krumpli
val, palacsintával és számos más 
ínyenc falattal a táborozok ked
vében járni? Mint elmondta, min
den táborlakó kedves neki - tíz 
évet visszahoztak az életéből! -, az 
erdélyiek pedig egy enesen csodá
latosak: picit szorgalmasabbak a 
turaiaknál, és fantasztikusan mo
sogatnak.

Mit jelentett résztvenni a 29. 
Galga Expedíción, Tóalmáson? 
Mindazt, amit a fentiekben olvas
hattak, meg még sok mást is. S 
jövőre - remélhetően - egy anya
gilag megfelelően támogatott 30. 
expedíció következik, régi és új 
résztvevőkkel, régi emlékekkel 
és új kalandokkal. -hiszi-
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SkodaFabia Eco 1.2* Megérkezett a SkodaFabia új,
1.2 literes motorja, amely lénye

gesen könnyebb és modernebb lett, mint elődei. Az új motor mellé most igen 
kedvező ár is párosul. Márkakereskedésünkben minderről személyesen is
meggyőződhet egy ingyenes próbaút során.

Csak 1 999 000 Ft-ért!
* Kombinált átlagfogyasztás: 5,9 1/100 km, CO2 kibocsátás: 142g/km

Patócs Autóház
www.patocsauto.hu

2100 Gödöllő, Rigó u. 10.
Tel.: (28) 515-710
Fax: (28)515-720
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Városunk biztonságáért

Megvalósulóban Túra figyelőkamerás felügyelete
Az elmúlt időszakban la

punk hasábjain több írást ol
vashattunk arról, hogy a köz
biztonság helyzete hogyan ala
kult városunkban.

Egy alkalommal örömmel ve
hettük tudomásul, hogy van már 
rendőrünk. Aztán hamarosan ki
derült, hogy nincs rendőrünk 
ugyan, de van polgárőrségünk. 
Persze erről is kiderült, hogy a 
működtetéséhez nincsenek meg 
az anyagi feltételek. (Az utóbbi 
szindrómák vészesen hasonlíta
nak a rendszerváltás után kiala
kult helyzethez, amikor is a Tu- 
raiák Érdekvédelmi Szervezete 
létrehozta az akkor még község 
faluvédő körét, amely elsősor
ban a hétvégéken, de sok egyéb 
időpontban is rendszeresen gon
doskodott községünk biztonsá
gáról. Sajnos e szolgálat meg
szűnésének első buktatója akkor 
is az volt, hogy az önkormányzat 
megtagadta a csoport benzin
költségének pótlását, sőt amikor 
a község rendőrt kapott, közöl
ték velük: csak a polgármester
től kapott igazolvánnyal működ
hetnek a továbbiakban a faluvé
dők. Természetesen igazolványt 
senki sem kapott.)

Elnézést kérek az olvasótól a 
fenti észrevételek közléséért, de 
úgy éreztem, mindezt feltétlenül 
ei kell mondanom. Eredetileg 
egy Galgás élménnyel szerettem 
volna indítani a mondanivaló
mat.

Legelső expediciós táboraink 
egyikét az akkor még elhagya
tott acsai Pnónay-kastély park
jában építettük fel. Nekem 
eszembe jutott, hogy a kastély 
közelében van egy még diák
koromból származó ismerősöm, 
P. Erzsiké, Érdeklődésemre ha
marosan közölték velem az ott 
lakók, hogy Erzsiké hol lakik. 
Amint a nyitott kapun beléptem, 
rögtön észrevettem, hogy' Erzsi
ké otthon van és elindul felém. 
Én gyorsan odarohantam és meg 
akartam ölelni. Erre kitépte ma

gát a karjaim közül és sírva, si
kítva rohant el tőlem. Ekkor je
lent meg egy' idősebb hölgy az 
ajtóban, aki hamarosan pártfo
gásába vette a védekező leányt.

Ez utóbbi volt Erzsiké. A kis
lány a gyermeke volt de annyira 
hasonlított a 30 évvel korábban 
megismert édesanyjához, hogy 
én összetévesztettem őket. Ezt a 
történetet azért írtam le, mert az 
idei expedíció ugyan így jár
hattam volna Abért Tamással, ha 
nem maga az édesapja hozza el 
táborunkba. Bizonyos, hogy így 
kaptam volna az ölembe őt, m int 
annak idején az apját, Abéri 
Zsoltot, az expedíció közleke
dési járőr alegységének egyik 
több éven át velünk együtt tá
borozótagját.
-Legelőször 1979-ben, Nógrád- 
kövesden vettem részt az ex
pediciós táborban - mondta 
Zsolt. -Én korábban Budapeslen 
és táborban is voltam iskolám 
szervezésében, de az a tábor 
egyáltalán nem volt olyan iz
galmas, mint az expedíció. Még 
ma is nagyon sok feledhetetlen 
élményt őrzök azokból az évek
ből. A nógrádkövesdi kőbánya 
felfedezése, a Cíalga-forrás meg
találása, a népi hagyományok 
kutatása, a táborunk az erdő szé
lén. ahová a vizet a faluból hord
tuk és a vacsora idején gyertyák 
égtek asztalainkon - ez mind 
olyan élményt jelentett számom
ra, melyek ma is a legkedve
sebbek.
-Említetted, hogy közlekedési 
járőr alegységben dolgoztál. Ez 
mit jelenett a csoportodnak?
-Elsősorban a kerékpáros közle
kedés föbb szabályaival vala
mint a helyesen felszerek kerék
párral ismerkedtünk meg. Ami
kor csoportjaink elindultak a fel
fedező munkára kerékpárokkal, 
mi biztosítottuk az utat részükre. 
Aztán egy sor kerékpáros ügyes
ségi verseny, vetélkedő várt ránk, 
melyekben a tábor valamennyi 
résztvevője szerepelhetett.

-Volt-e valamilyen szerepe 
mindezeknek abban, hogy 
Tamást elhoztad a 29. expedí
cióra, és abban, hogy a rendőri 
pályát választottad élethiva
tásul, majd városunk bizton
ságát siettél segíteni?
-Természetesen a Galgás tá
bornak mindebben nagy' szerepe 
volt. Amikor katonai szolgála
tom letöltése után 1988-ban je
lentkeztem rendőrnek, valóban 
sokat gondoltam vissza a Galgás 
évekre, az ottani programokra, 
barátaimra. 1995 óta dolgozom 
közlekedési vonalon, aztán va
gyonvédelmi szaktanácsadó
ként közelebb kerültem jelenlegi 
elképzeléseimhez.
-Az évek óta városunkban te
vékenykedő D+D biztonsági 
szolgálat kivonult Túráról. 
Mit kapunk helyettük tőletek? 
-Az eddigi ügyfeleiket átvesz- 
szük. Létrehoztuk a Central Se- 
curity és a Kövi-Security Biz
tonsági Szolgálat közös vagyon
védelmi társfelügyeletét. Ez azt 
jelenti, hogy 24órás szolgálat 
keretében vagyonmegóvó szol
gáltatást ajánlunk városunk és a 
környező települések vállalatai
nak, vállalkozóinak és természe
tesen magánszemélyeknek is. 
Célunk, hogy' az esetleges kárte
vőket korszerű eszközeink és

járőrszolgálatunk igénybevéte
lével felfedezzük, majd a szük
séges hatósági szervek segítsé
gével,, lokalizáljuk.”
-Ez azt jelenti, hogy együtt fog
nak működni a rendőrséggel 
és az újjászerveződött polgár
őrséggel is?
-Igen, ezenkívül a Polgármesteri 
Hivatallal is hosszú távú együtt
működést szeretnénk kialakí
tani. Közös pályázatokat szeret
nénk benyújtani, ami esetleg el
vezethetne a fígyelökamerás 
szolgálat megszervezéséhez. 
Nagyon sokat szeretnénk tenni a 
városunk üdülőövezetének biz
tonsága érdekében. Arra is gon
doltunk, hogy amennyiben új 
cégek tervezik megtelepedésü
ket városunk területén, nekik is 
tudunk biztonságot nyújtani.
-A biztonsági szolgálat szeret
ne-e gondoskodni az egyedül
élő, idős emberekről is?
-Számukra ajánljuk a pánik
gombos biztonsági szolgálatot. 
Ez abból áll, hogy az állandóan 
közelben lévő kis szerkezet 
gombját esetleges támadás vagy 
rosszullét esetén megnyomja, 
ami lehetőséget nyújt ahhoz, 
hogy' nagyon rövid idő elteltével 
a hely színen tudjunk segíteni.

T.P.
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És a világ visszamosolyog Rád.

Volkswagen Beetle 4.453.000 forinttól.

A Beetle rendkívüli autó, rendkívül gazdag alapfelszerelt* 
Jéggel

• vezető*, utasoldali és első oldallégzsákok
• ABS, EBD (elektronikus fékerőelosztó)
• ködfényszóró elöl
• elektromosan állítható és fűthető külső tükrök
• szervokormány, központi zár
• fűthető első ülések, ablakmosó fúvókák
• Gamma rádió 6 hangszóróval
• első ülések „EasyEntry’-funkcióval
• horganyzott karosszéria

Beetle

; ■

Az Ön Volkswagen márkakereskedője: Autócentrum Gödöllő Rt.
2100 Gödöllő, Szenf-Györgyi A. u. 1. Tel.: 28/515-510 Fax; 28/515-520 E-mail: vwertekesjtes@autcxentrumgodollo.hu
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10 évvel ezelőtt írtuk
"Erdély a beszélő kövek földje"

Lapunk 1992 szeptemberi 
számának teljes címoldalán ./<> 
nás Sándor iskolaigazgató írása 
olvasható ismét becsöngettek 
címmel. Az írás említi az épület 
átalakítását.. A cikkben olvas
hatunk arról, hogy a tanköny
veket az önkormányzat finanszí
rozása nyomán minden túrái di
ák ingy en kapta meg. Megtud
hattuk azt is, hogy új képzési for
mákkal bővült iskolánk: a házi
asszonyképző szakiskolával, va
lamint a gimnáziumi előkészítő 
osztály létrehozásával. Jónás 
Sándor említi az iskola igazga
tásának szerkezetváltozását is, 
melynek lényege az öttagú igaz
gatótanács létrehozása.

Testületi ülések augusztusban 
címmel Sára Mihály számol be 
az önkormányzat munkájáról. 
Az augusztus 17-i ülésen az is
kolavezetés megbízása mellett 
határozat született az első számú 
óvoda vezetőjének, Gólya kí
vánnának megbízásáról is, majd 
Kálna Tibor tartott tájékoztatót 
az augusztus 20-i ünnepség for
gatókönyvéről. Ezután a pol
gármester ismertette a szenny
víztisztítóval kapcsolatosan fel
merült problémákat. Augusztus 
24-én ismét összeült a testület, 
ahol az iskolák helyzetét a tele
pülésfejlesztési bizottság általá
nos rendezési terv koncepcióját 
és a vásártér végleges burkola
tának kialakítását tárgyalta meg.

A következő oldalon közli la
punk a TIGÁZ Túrái Szolgáltató 
Üzem felhívását a földgázfo
gyasztókhoz, melyben közük, 
hogy a szolgáltatásokkal kap
csolatos észrevételek hogy an te
hetők meg.

A Gyökerek című sorozatban 
Galambos Endre újkori nagykö
vetről olvashatunk, aki többször 
meglátogatta a Galga Expedíciót 
is. Ott igen hangulatos előadá
saival sok örömet szerzett nem
csak a tábor kutatóinak, hanem 
az ottani települések lakóinak is. 
Vajon Túra Nagyközség vezetői 
miért feledkeztek meg róla? 
Nem találkozhattunk vele, talán 
egyetlenegy rendezvényen sem, 
nem hallottuk a művelődési ház
ban előadásait, egykori gyűjtő
munkáinak eredményeit. O is a 
‘'mostohagyermekek” közé ta
rtozik, mint Pásztor Gábor gra
fikusművészünk, akinek túrái

kiállítására nem volt kiváncsi 
községünk egyetlen vezetője 
sem.

Kuti József írása arról ad hírt, 
hogy képzőművészeti kiállítás 
nyílt a Székely Bertalan Rajzta
nári Stúdió alkotásaiból. A kiál
lítók között szerepel két túrái pe
dagógus is a Kálna házaspár.

Iskolaavatás Gödöllőn cím 
alatt Erdélyi Ágnes mutatja be a 
refonnátus líceum és gimnázi
um első ünnepélyes évnyitóját. 
Az istentisztelet után dr. Gémesi 
György, Gödöllő polgármestere 
tartott ünnepi beszédet.

Két oldalon fényképpel, grafi
kával és festményreprodukció
val olvashattuk Kálna Tibor úti
beszámolóját Utazások tündér
kertben főcímmel. E számban a 
második rész Kalotaszegtől 
kincses Kolozsvárig járják végig 
a túrái utazók a csodálatos él
ményekkel teli utat, egészen Er
dély fővárosáig, Kolozsvárig. 
Egy Ravasz Lászlótól származó 
idézet szerint “Erdély a beszélő 
kövek földje. Itt gazdagabb a 
forrás, szebb az erdő, melegebb 
a tűz, hamarabb kel föl a nap, s a 
rengeteg erdő balladákat zúg, 
meséket regél... A nemzet, 
amely saját emlékeit veszni 
hagyja, saját síremlékét készíti. 
Minden reggel, amit elmos a 
pusztulás tengere Európa lesz 
szegényebb.”

Bükkszék 92' a címe annak a 
beszámolónak, amelyet Boda 
Zsuzsanna készített az ifi hitta- 
nosok lelkigyakorlatos táborá
ról. A táborozást Barczi Zsolt ve
zette és 40 helyi fiatal vett azon 
részt. Boda Zsuzsanna részlete
sen leírja a táborban eltöltött na
pok programját. A vallási prog
ramok mellett volt kemény túra, 
strand és játék is.

Ugyanezen az oldalon Jenei 
Csabam\Atoya be a ministránsok 
táborát, amelyet Bükkszéken 
szerveztek meg ebben az évben. 
Az igen hangulatos táborélet 
mindennapjai közül is kiemel
kedő volt az a gyalogtúra, 
amelyet a siroki vár megtekinté
sére szervezett meg a táborve- 
zetőség. Szól arról is az írás, 
hogy a szülök kimagasló segít
sége biztosította a tábor finom 
ellátását.

A Magyarok Harmadik Világ
kongresszusáról Kuti Józsefosz

tott meg néhány gondolatot az 
olvasókkal. A kongresszusra 36 
országból hétezer magyar gyűlt 
össze. Csőri Sándor nyitóbe
széde után Antall József minisz
terelnök közsöntötte a résztve
vőket. Véleménye szerint a ma
gyar kormánynak kötelessége a 
haza határain túl élő magyaro
kért felelősséget vállalni. Ezen 
az oldalon Erdélyi Ágnes írása 
kapcsán szó esik arról is, hogy 
milyen változások várhatók a tú
rái egészségügyben.

A Szép Csilla fotóival díszített 
oldalon szintén Erdélyi Ágnes 
írásában gyönyörködhetünk, 
amelyben arról ír, hogy Szent 
István ünnepén kelt életre zász
lónk és címerünk. Az ünnepi 
műsorban részt vettek helyi 
együtteseink, de a csíkszentim- 
rei Havasi Meggy népi együttes 
és színpadra lépett és együtt mu
zsikált Szénási Tibor (Toskó) 
bandájával.

Pest megye Mentőállomásá
nak történetét ismertette a

Sajnos ez alkalommal sem 
tudom elbűvölni a kedves ol
vasót a rólunk szóló újság
cikkek tömkelegével. Sajnos 
áprilistól napjainkig csak né
hány tudósítás foglalkozott vá
rosunk igen mozgalmas éle
tével.

A Lungo Drom című roma
lapban Túráért Emlékérem a ci
gány kultúra ápolásáért címmel 
jelent meg az én fényképes cik
kem, amely Toskót, azaz Szénási 
Tibort mutatja be kitüntetése al
kalmából. A PestVidék május 
29-i száma lapszélen hozza tu
domására, hogy a túrái önkor
mányzat pályázatot írt ki a túrái 
búcsú és kirakodóvásár meg
rendezésére. A Sikeres Nők 
Magazin sikeres életpály a rova
tában kapott helyet Patonai Ad
rienné munkájának köszönhe
tően az a színes fényképekkel il
lusztrált riport, amely Maczkő 
Máriái, városunk népművészét 
mutatja be. A riport a magazin 
számában jelent meg, de lapunk

/z/fl és dr. Súlya Pál. Mindenek 
előtt egy rövid krónikát adnak 
közre a szerzők a Vármegyék és 
Városok Országos Mentöegye- 
sület kiadványából, melyek el
sősorban a harmincas évek em- 
bermentö tevékenységét mutat
ják be. A későbbiek során Aszód 
és Gödöllő hasonló törekvései
ről ad rövid tájékoztatást.

Kék szivárvány hírek a címe 
Benke István programismertető
jének, amely együttesünk fellé
péseiről tájékoztatja olvasó
inkat.

Elérkeztünk az utolsó oldal
hoz, ahol tájékoztató olvasható 
az árverések fontosabb szabá
lyairól. A tájékoztató az Orszá
gos Kárrendezési és Kárpótlási 
Hivataltól származik.

Még annyit, hogy ebben a szám
ban is megjelentek az akkori anya
könyvi adatok, amely szerint a szü
letések száma 10 fö, a házasság
kötések száma 8 és a halálozások 
száma pedig 12 fö volt

ban is közöltük főbb megállapí
tásait.

A Népszabadság július 2-i 
számában jelent meg Galga Ex
pedíció sirató című olvasói le
velem, amelyben az idei táboro
zás viszontagságait ismertetem a 
lap olvasóival. A Blikk augusz
tus 9-i száma egy túrái alkotó 
pályázatra beküldött fényképét 
közli Szelektív hulladékgyűjtés 
címmel. Az alkotó Pecze Mi- 
hályné. Hasonló képet láthat
tunk a Blikk augusztus 19-i szá
mában is, ennek alkotója ifjú 
Takács Pál.

A PestVidék augusztus 21-én 
egy nagyon sovány tudósításban 
számol be arról az augusztus 20- 
i ünnepségről, melynek vendége 
volt Mádl Ferenc köztársasági 
elnök és Sára Sándor filmmű
vész. A Magyar Nemzet című 
lap részletesen foglalkozott kas
télyunk történetével és kialakult 
helyzetével. A PestVidék szep
tember 2-i száma ismét foglal
kozik a kastély körül kialakult 
helyzettel. A szerző Hidi Szil
veszter, aki remekül foglalja ös- 
össze a kastély további pers
pektíváit.

Takács Pál
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Mobil D
Ajánlott kenőanyag

Wagon R+ 7.3 GLX 
ÓRIÁSI KEDVEZMÉNNYEL

2.457.000,- Ft helyett MOST 

a MMM - MSLJLhB liJBZ-owy3mRWl

Mozgáskorlátozott’ 
utalványok _
teljes értékű beszámítása, ■■B***^ 
ÚJ AUTÓ 10 %-TÓL, WhNH
VAGY KAMATMENTES HITELRE.

Sport Wagon R+ 
további extrákkal

Kétütemű autóját
200.000 Ft-érf beszámítjuk!

'Mm. I.OOC.OOO Ft hitel felvétele esetén. A iwAexmánwfc wam wfartáfc össze.

Hatvan, Móra F. u. 6. 
M3 Bag, Dózsa Gy. u. 6.

suzuki E,e<^’sé9v’zs9®krt' karosszéria-javítás:

T./F.: 37/342-353,37/541-518
7./E: 28/504-110
Hatvan, Rákóczi u. 95. Tel./Fax: 37/349-409 

SUZUKI A mi autónk.
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Labdarúgás

Tápiószecsőn végre megtört a jég•

Lapzárta után kaptuk a hírt, 
hogy Bazsó, illetve Lőrincz gól
jával Tápiószecsőn sima, 2:0 
arányú győzelmet aratott az 
NB Ill-ban szereplő Túra lab
darúgócsapata. Ezzel megsza
kadt az öt hétig tartó vereség
sorozat, s az együttes megkezd
heti a középmezőnybe való fel
zárkózást

A klubnál az elmúlt időszak
ban nem volt válsághangulat, 
mert mind a vezetőség, mind a 
játékosok úgy ítélték meg: soro
zatos balszerencse és bírói téve
dések miatt úsztak el a pontok. 
Menjünk azonban szép soijában.

Ami az előző számban a Salgó 
Öblös elleni mérkőzés tudósítá
sából kimaradt: az ellenfél játé
kosainak 16-oson belüli keze- 
zésén túl a játékvezető Somogyi 
szabályos fejesgólját is elnézte 
az ellenfél javára. Azt hittük, ez
zel vége a játékvezetés által pro
dukált rémálomnak. Tévedtünk!

Második NB III-as meccsünk
re Hevesre utaztunk szép számú 
szurkolói kísérettel. A találkozó 
előtt 30 perccel már látszott, 
hogy a játékvezetői hármas min
den erővel próbál belekötni csa
patunkba. Először az nem tet
szett nekik, hogy' csapatunk kez
dőjátékosai nem 1 -tői 11 -ig szá
mozott mezben lépnek (lépné
nek) pályára. Ezt sérelmezve 
jegyzőkönyvet készítettek, ho
lott ez az egész világon elfoga
dott, és egyetlen versenykiírás 
sem tiltja. Mindezek ellenére jól 
indult a mérkőzés. Jól játszott a 
csapat mezőnyben leiskoláztuk 
ellenfelünket, sajnos eredmény
telenül. Pedig Kuti már az 5. 
percben megszerezhette volna a 
vezetést. Csak a kapussal állt 
szemben, amikor a kapu fölé 
emelte a labdát. A hevesiek a 25. 
percben jöttek át először a tér
felünkre, ahol is a 16-osunknál 
egy szabályos szerelést követő
en szabadrúgáshoz jutottak. 
Sipeki védését követően a ki
pattanó labdát Bódi lőtte a ka
punkba.

Sok szépen kidolgozott hely
zetet puskáztunk cl, míg végre 
Burainak a 36. percben sikerült 
kiegyenlítenie. A második játék
részben újra a mieink uralták a 
játékot, azzal a különbséggel, 
hogy egyre inkább látható volt, 

11-»3 ember ellen kell küzdeni
ük. A nógrádi játékvezetők min
dent elkövettek, hogy a Túra 
pontot se szerezhessen. Az 55. 
percben a hevesieknek sikerült 
másodszor is átlépni a felező
vonalat, amiből újra gólt szerez
tek. Ezt követően hiába lőttünk 
szabályos egyenlítő gólt nem 
adták meg (ezt a tényt az ellenőr 
is bőszen jegyzetelte), hiába 
ütötték ki kétszer is az ellenfél 
játékosai kézzel a labdát a 16- 
oson belül, észre sem vették, Lu
dányi partjelző pedig lesintések
kel próbálta megakadályozni, 
hogy csatáraink elérjék az el
lenfél kapuját.

Ezzel nem akarom mentegetni 
gólhelyzetbe kerülő játékosain
kat. Több ziccert kell kihasz
nálni, talán mindbe nem tudtak 
volna belekötni, de ilyen nyil
vánvaló lelki terror alatt nehéz a 
pályán lévők helyzete is.

A hab a tortára a 91 .percben 
került fel. Ludányi partjelző 
fülei valamit valahonnan hallot
tak. Bősz integetésére a játékve
zető magához rendelte és kiál
lította Bazsót. Azt a játékost, 
akinek több, mint 20 éves pálya
futása alatt nemhogy kiállítása, 
de még sárga lapja sem volt.

Túra: Sipeki - Somogyi, Nagy, 
Sukaj. Lőrincz, Burai (Gólya), 
Vikukel, Takács (Bazsó), Hódosi, 
Gubán (Póling), Kuti.

*
Túra-Vecsés

Jv: Csukás, Jávorszki, Szabad 
(Heves megye)

Túra: Sipeki- Somogyi, Nagy, 
Sukaj, Lőrincz, Vikukel - Takács 
(Gólya), Gubán, Burai (Hege
dűs), Hódosi - Kuti.

Az alaposan megfiatalított Ve- 
csés ellen jól indult a játék és 
több próbálkozás után a 18. 
percben Kuti a hálóba talált. 
Igaz, hogy 1:0 helyett 4:0-s ered
ménnyel kellett volna fordulni, 
de végre m i rúgtuk az első gólt. 
A második félidőben is ural-tuk 
a játékot, de megint ered
ménytelenül. A félidő vége felé 
aztán jött a jeges hidegzuhany. A 
73. percben Zsiga góljával 
egyenlített a Vecsés, majd a 78. 
percben Tar 35 méteres lövése 
talált a hálóba, amely eldöntötte 
a mérkőzés sorsát (1:2).

Gyöngyös-V tong-Tu ra
Jv: Szeles. Smelkó, Ludányi 

(Nógrád megye)
Tu ra: Sipeki - Somogyi, Nagy, 

Sukaj, Vikukel - Takács (Páz
ni ándi), Hegedűs (Gólya), Hó
dosi (Lőrincz), - Kuti. Bazsó.

Mindenre elszántan lépett pá
lyára csapatunk. Kuti - akárcsak 
Hevesen - az első percekben ve
zetéshez juttathatta volna együt
tesünket. ám védő sehol! - a 
hálóőrbe rúgta a labdát. A ki
hagyott helyzetből indult a ha
zaiak kontratámadása. A támadó 
játékos szabálytalankodott He
gedűssel szemben, aki a földön 
maradt. A játékvezető a szabály
talanságot figyelmen kívül 
hagyva tovább engedte a játékot. 
A gyöngyösiek bejutottak a 16- 
oson belülre, ahol - szabályta
lanság árán? - a mieink szerel
tek. A játékvezető a 11-es pontra 
mutatott, s a büntetőt Szekrényes 
értékesítette. Az a tény, hogy az 
ellenőr a játékvezető rovására 
írta a Hegedűs elleni szabály
talanság le nem fújását, nem vi
gasztalt bennünket, mivel az el
lenfél vezetett. A második gólt 
szögletrúgásból kaptuk - a 
gyöngyösi Szilágyi a belőtt lab
dát 3 méterről fejelte a gólvo
nalon álló Sipeki mellett a háló
ba.

A második félidőben csapa
tunk úgy lépett pályára, hogy 
semmi sincs veszve, játékukkal 
megfordítják az eredményi. Ám 
ekkor jött a “szegény embert az 
ág is húzza "-effektus. I fiába ro
hamoztak, támadtak, a labda 
vagy' a kapusban akadt el, vagy 
körbepattogva három kapufát, 
kifelé jött.

* 
Tura-Dunakeszi

Túra: Sipeki - Somogyi, Nagy', 
Sukaj. Vikukel - Lőrincz, (Hege
dűs) Póling, (Gólya) Hódosi, 
Gubán - Kuti, Bazsó (Takács).

Egyenlő erők küzdelme jel
lemezte az első félidőt. Mindkét 
csapatnak akadt helyzete, de a 
kapusok hárítottak. A 32. perc
ben vezetést szerezhetett volna a 
Túra, de Lőrincz lövése a felső 
kapufán csattant. Két perc múlva 
Vikukelt rúgta meg a csereként 
beállt vendégjátékos, akit emiatt 

kiállított a játékvezető. A 40. 
percben jött a hidegzuhany. A 
vendégek csatára betörve a 16- 
os területére egy szabályos sze
relést követően feldobta magát, 
és a bíró megette a produkciót. A 
büntetővel a Dunakeszi szerzett 
vezetést. A II. félidő elején Hó
dosi beadását Gubán a hálóba fe
jelte (1:1). Két perc múlva a Du
nakeszi egyik támadásánál Si
peki és Sukaj egymásra várt, és a 
berobbanó csatár kettejük között 
lőtt hálóba (1:2). Kétségbeeset
ten küzdött a Túra az egyenlíté
sért, és a 41. percben egy' kapu 
előtti kavarodást követően Vi
kukel betalált (2:2). Egy' perc 
sem telt bele, és a Dunkeszi egy 
kontratámadás után újra meg
szerezte a vezetést (2:3). Már a 
hosszabbításban jártak a csapa
tok, amikor Kuti újra villant és 
ismét egyenlített. A nézők lefú
jásért könyörögtek, de hiába. 
Ekkor szöglethez jutottak a 
kesziek, és csatáruk a gólvona
lon álló Sipeki mellett a hálóba 
fejelte győztes góljukat (3:4). 
Ekkor már csak az jelentett 
újabb eseményt, amikor a szur
kolók a kerítésen túlról alaposan 
megmondták véleményüket a 
gyengécske teljesítményt nyújtó 
játékvezetői hármasnak.

Utánpótlás
Ifik: 

Gödöllő-Túra: 4:1.
Kapufa több is tellett a mie

inktől, gól csak egy.
Túra-Kis tarcsa: 0:1

Egy 2 méteres lest követően 
rúgtak győztes gólt a vendégek.

Serdülők:
Gödöllő-Túra: 9:0 
Túra - Kistarcsa 0:8

Mind az ifi, mind a serdülő 
csapatunk 2-3 évvel fiatalabb 
játékosokból áll a korosztályra 
előírtnál. Mivel tavaly komplett 
ifi csapat öregedett ki, fel kellett 
tolni ebbe a korosztályba a jelen
leg serdülő korú játékosokat, 
alaposan megfiatalítva ezzel a 
serdülőt is.

Össze kell érniük, jövőre ők 
lesznek a jó csapatok, csak fel a 
fejjel, fiúk!

Horák Mária-Ráez Zoltán
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Sakkozóink Erdőkertesnek szereznek dicsőséget
Miért nincs Túrának saját csapata?

Mint megtudtam Tóth Máté 
Józseftől, a GEAC sakkcsoport 
egyik vezetőjétől, $. Takács Pál, 
aki több, mint egy tucat éremmel 
is elismert győztes egyéni és csa
patbajnokság megnyerése után 
felkerült a FIDE nemzetközi 
sakkszövetség hivatalos listájá
ra, a jövőben az erdökertesi 
sakkcsapatban fog versenyezni, 
a Pest megyei első osztályú 
sakkbajnokságban. Az ottani 
csapat másik túrái versenyzője 

Som Lajos a.
-Miért nem hazai színekben 

indul a két túrái versenyző?
-Való igaz - válaszolta Tóth 

Máté József- hogy tudomásom 
szerint az általános iskolában 
működött egy’ nagyon eredmé
nyesen versenyző gyermek 
sakkszakkör Szénást tanár úr 
vezetésével. Sajnos mindeddig

Szent feliért püspök 
emlékezete

Vízszintes: 1. Ebben az itáliai 
városban született Gellért püs
pök 980. szeptember 24-én 8. 
Éppenhogy 12. Anikó bee. 13. 
Napszak 14. Repülő rovar 15. 
Tyé! 16. Kiejtett betű 17. Arra
felé! 19. Tanuló vezető 20. Sze
mélyes névmás 21. Hangok ka
varodása 26. Mister röv. 27. Am
per 28. Ágy szélek! 29. Félsz! 
30. A kecske hangot hallat 32. 
Páratlan gond! 33. Házrész! 35. 
Halvány nevetés 36. Erdőben 
állatokra lő 37. Némán néz! 38. 
Balszél! 39. Kedvelt olasz üdü
lőhely 41. Kör közepe! 42. 
KnockOut 43. Római 100 44. 
Téli sport 48. Kén 49. Nulla 50. 
Némán tűz! 51. -nál, -nél angolul 
(AT) 52. Római 51 53. Az utol- 

só magyar királyné 56. Egy 
!^\ helyben tartózkodik 58.

Bajnokok Európa Ku- 
x pája 59. lratgyüjte- 

mény 60. Hoigá- 
szók kedvelt 

ruiVAii HÍRLAP

nem sikerült egy csapatra való 
túráit összegyűjtenünk, de ennek 
szervezése jelenleg is folyamat
ban van.

-Honnan a sakk szeretete? - 
kérdezem Takács Palitól, az új
donsült „sakkmester-jelölttől.”

-Valamikor papi tanított meg 
sakkozni és az első sakkpartne
rem ő volt. Ö egyébként ifjúko
rában az Aszódi Petőfi Gimná
zium megyei győztes sakkcsa
patának volt az intézője és a já
tékosa. Aztán nagyon sok segít
séget kaptam a sakkszövetsé
günktől, a GEAC sakkcsapatától 
és természetesen edzőmtől, Má
tétól. Nagyon sokat játszottam 
Som Lalival is, no meg sok ta
pasztalatot gyűjtöttem az eddigi 
versenyeken.

-Úgy hallottam, triatlon-cd- 
zcsekre és -versenyekre is szí

Függőleges: 1. Pogány láza
dó, aki 1046. szeptember 24-én 
a Kelenhegv szikláiról a 
mélybe taszította 2. ír énekesnő 
3. Lítium 4. Spanyol autójel 5. 
Halk hang 6. Fél csík ! 7. Baszk 
terror szervezet 8. Rangjelző 9. 
Élet 10. Határidő rag 11. Gellért 
püspök eredeti neve a kereszt- 
ségben 16. A püspök magyar
országi fő tevékenysége volt 
18. Spanyol férfinév 22. Nándor 
becézve 23. Határozott névelő 
24. Volt 25. Remeg 26. Női emlő 
31. Erőszakkal elvesz 32. Gábor 
becézve 34. Földet túr 35. Méter 
36. Nem oda! 40. Nem ezt! 41. 
Strázsa 43. Fiatal ló 45. Közeire 
mutató névmás 46. Beismer 47. 
Lét 49. Nem itt! 54. Ige végző
dés 55. Ak! 56. Részben páhol! 
57. Duplán: férfi becenév 58. 
Bór,kén 61. Névelő - fné - 

vesen jársz. Az egyik nem 
veszélyezteti a másikat, mivel 
merőben más a két sportág?

-Egyáltalán nem látom szem
benállónak a két sportágat. A 
szellemi sportteljesítményhez 
szükséges a fizikai felkészültség 
is, míg a fizikai igénybevétel na
gyon jó levezetője lehet a szel
lemi erőfeszítésnek. Úgy érzem, 
ez a „ két dudás jól megfér egy 
csárdában.”

Következő lapszámunkban 
Tóth Máté József cikkét olvas
hatjuk majd, amelyben sakkel
méleti kérdésekkel foglalkozik. 
Reméljük, ez a sportág is több 
túráit mozgat majd meg, és végül 
egy csapatot városunk is szere
peltetni tud a megyei sakkbaj
nokságon!

*

A megfejtéseket o lap óljáról kivágott rejt
vényszelvénnyel ellátott, nyílt levelezőlapon 
lehet beküldeni a Városi Könyvtár címére (Bartók 
tér 3) október 3-ig.

Apró-
hirdetések

Bontásból eladó bejárati ajtó 
és vasráccsal ellátott ablakok. 
Tel.: 06-20-9722-837.

Eladó nagyteljesítményű ön
töttvaskazán.

Tel.: 06-28/400-753.

Aszódon 1 szobás lakás eladó. 
T: 06-20-582-8481; 28/402-533.

Tudja-e, hogy családi video
felvételeinek kép- és hangminő
sége 2-3 év után látványosan 
romlani kezd? írassa át felvé
teleit Mini DV-kazettára vagy 
DVD-re, és gondja 50 évre meg
oldódik! Videovágás, videofilm
készítés, kiadványszerkesztés. 
Tel: 06-20-9749-850.
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A megfejtők között a libre Könyvesbolt 1500 Ft 
értékű könyvutalványát sorsoljuk ki.

*

Augusztusi sz<mirík megfejtése:

Judith és a Zenemanók, 
Zanzibár, Princess, Stage On.

A Libro Könyvesbolt utalványát Szánta András 
(Szent István út 32.) kedves olvasónk nyerte.
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